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Commissie voor Binnenlandse 
Zaken, Veiligheid, Migratie en 

Bestuurszaken 

Commission de l'Intérieur, de la 
Sécurité, de la Migration et des 

Matières administratives 
 

van 

 

WOENSDAG 13 NOVEMBER 2024 

 
Namiddag 

 
______ 

 

 

du 

 

MERCREDI 13 NOVEMBRE 2024 

 
Après-midi 

 
______ 

 
 
De behandeling van de vragen vangt aan om 14.25 uur. De vergadering wordt voorgezeten door de heer 
Ortwin Depoortere. 
Le développement des questions commence à 14 h 25. La réunion est présidée par M. Ortwin Depoortere. 
 
De teksten die cursief zijn opgenomen in het Integraal Verslag werden niet uitgesproken en steunen 
uitsluitend op de tekst die de spreker heeft ingediend. 
Les textes figurant en italique dans le Compte rendu intégral n’ont pas été prononcés et sont la reproduction 
exacte des textes déposés par les auteurs. 
 

01 Question de Éric Thiébaut à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 

démocratique) sur "La cybercriminalité" (56000560C) 

01 Vraag van Éric Thiébaut aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democratische Vernieuwing) over "Cybercriminaliteit" (56000560C) 
 

01.01  Éric Thiébaut (PS): Madame la ministre, en 2023, la police a 

dénombré 60.304 faits relevant de près ou de loin de la « criminalité 
informatique ». Des chiffres qui témoignent d'une explosion au cours 
des dix dernières années. Les autorités publiques n'échappent pas à 
ces attaques avec toutes les conséquences que cela peut avoir au re-
gard des informations sensibles qu'elles traitent. 
 
Selon « Le Soir », entre janvier et juin 2024, le Centre belge pour la 
cybersécurité a recensé par moins de 40 cyberattaques avec demande 
de rançon. Des cas extrêmes qui ne représentent cependant que le 
sommet de l'iceberg. L'an dernier, les statistiques policières belges ont 
ainsi recensé pas moins de 5.074 faits relevant du « hacking » infor-
matique, sur un total de 60.304 faits concernant de près ou de loin la 
« criminalité informatique ». 
 
Alors que ce vendredi 18 octobre, la nouvelle loi dite « NIS2 » est en-
trée en vigueur, j'aimerais, Madame la Ministre, vous poser les ques-
tions suivantes : 
 
Face à ces chiffres, les moyens du CCB se voient-ils renforcés pour y 
faire face ? 
Quelle expertise développe la police fédérale en la matière et comment 
peut-elle faire profiter de son expertise les institutions publiques, les 
entreprises et les citoyens de manière préventives ? 
Quel support peut apporter la police fédérale aux zones de police lo-
cale en la matière ? 
 
Je vous remercie d'avance pour vos réponses. 
 

01.01  Éric Thiébaut (PS): In 2023 

deden er zich volgens de gegevens 
van de politie 60.304 feiten van 
computercriminaliteit voor. De 
overheden zijn niet immuun voor 
deze aanvallen. Volgens Le Soir 
zou het Centrum voor Cybersecu-
rity België (CCB) in de periode tus-
sen januari en juni 2024 40 cyber-
aanvallen geregistreerd hebben 
waarbij er losgeld geëist werd. Vo-
rig jaar telde de politie 5.074 feiten 
van hacking.  
 
Worden de middelen van het CCB 
verhoogd, nu de nieuwe NIS2-wet 
op 18 oktober jongstleden in wer-
king getreden is? Welke expertise 
ontwikkelt de federale politie en 
hoe stelt ze die ten dienste van de 
overheidsinstellingen, de onderne-
mingen en de burgers? Welke on-
dersteuning kan er door de fede-
rale politie geboden worden aan de 
lokale politiezones?  
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01.02  Annelies Verlinden, ministre: Monsieur Thiébaut, le CCB et les 

missions que ce centre exécute ne sont pas de ma responsabilité mais 
de celle du premier ministre. 
 
Concernant les mesures préventives, la prévention en matière cyber 
n'est pas une prérogative de la police fédérale, qui se concentre sur 
d'autres aspects du phénomène, à savoir les OSINT, les activités dans 
le domaine du digital forensics et les enquêtes contre les formes ag-
gravées de cybercriminalité comme les ransomware ou encore les at-
taques contre les infrastructures critiques. 
 
La FCCU et les RCCU disposent d'une certaine expertise dans les ac-
tivités inhérentes à leurs missions comme la récolte de preuves digi-
tales, les enquêtes visant à identifier les auteurs, la récupération du 
butin, etc. À côté de ce volet répressif, la police fédérale participe éga-
lement à diverses initiatives médiatiques pour conseiller et conscienti-
ser la population au sens large. En outre, la police fédérale collabore 
activement avec les zones de police pour organiser des campagnes 
de prévention et de communication visant à sensibiliser les membres 
de la police au risque de cybercriminalité, notamment au travers de la 
lutte contre le phishing. Ces initiatives visent à informer les utilisateurs 
et à leur fournir les outils nécessaires pour se protéger contre les ten-
tatives d'escroquerie en ligne. 
 
En matière de ransomware, les rôles de la police locale et de la police 
fédérale sont définis comme suit par une circulaire du Collège des pro-
cureurs généraux. La police locale se charge d'acter les plaintes et de 
notifier celles-ci à la police fédérale qui se charge, sous la direction de 
la magistrature, de mener des enquêtes via CCU. 
 
Par ailleurs, au sein de la direction centrale compétente pour la lutte 
contre la criminalité organisée (DJSOC), un centre d'expertise a été 
créé en matière de cybercriminalité. Le Centrex Cyber a comme ambi-
tion, tant au niveau national qu'international, de centraliser une exper-
tise innovante, de développer une approche intégrale et intégrée et 
d'être l'interlocuteur de référence pour les partenaires internes et ex-
ternes aux services de police. Les zones de police peuvent donc à tout 
moment s'adresser au Centrex Cyber de la DJSOC pour les questions 
touchant aux formes de cybercriminalité apparentées à la criminalité 
organisée. 
 

01.02 Minister Annelies Verlin-

den: Het CCB ressorteert onder de 
eerste minister. Cyberpreventie be-
hoort niet tot het takenpakket van 
de federale politie, die zich meer 
bepaald toelegt op digitaal foren-
sisch onderzoek en zware cybercri-
minaliteit, zoals aanvallen op kri-
tieke infrastructuren. 
 
De Federal Computer Crime Unit 
(FCCU) en de Regional Computer 
Crime Units (RCCU's) zijn gespeci-
aliseerd in het verzamelen van di-
gitaal bewijsmateriaal, identificatie-
onderzoeken, het terugvorderen 
van buit, enz. De federale politie 
werkt ook mee aan het bewustma-
ken van de bevolking en ze werkt 
met de politiezones samen om po-
litieagenten te sensibiliseren voor 
de risico’s van cybercriminaliteit, 
meer bepaald via de strijd tegen 
phishing. 
 
Wat ransomware betreft, nemen de 
lokale politiediensten de klachten 
op en geven ze die door aan de fe-
derale politie, die de onderzoeken 
uitvoert via de FCCU. Binnen de 
centrale directie die bevoegd is 
voor de bestrijding van de zware en 
georganiseerde criminaliteit 
(DJSOC) werd er een expertise-
centrum inzake cybercriminaliteit 
opgericht. 
 
Centrex Cyber streeft ernaar inno-
verende expertise te centraliseren, 
de geïntegreerde benadering uit te 
werken en als vast aanspreekpunt 
te fungeren voor de partners van 
de politiediensten. De politiezones 
kunnen Centrex Cyber raadplegen 
voor cybercriminaliteitskwesties 
die verband houden met de geor-
ganiseerde criminaliteit.  
 

01.03  Éric Thiébaut (PS): Merci, madame la ministre, pour tous ces 

éclaircissements. Je suis assez sensible à la question car je constate 
que de plus en plus de citoyens sont touchés par la cybercriminalité et 
qu'ils s'adressent automatiquement à la police locale. Nos policiers zo-
naux sont donc de plus en plus confrontés à cette problématique et je 
trouve important qu'ils puissent toujours s'appuyer, en particulier dans 
les petites zones, sur l'expertise d'un organe fédéral pour les aider à 
lutter contre cette forme de criminalité en constante augmentation dans 
notre pays. 
 

01.03  Éric Thiébaut (PS): Bur-

gers worden almaar vaker het 
slachtoffer van cybercriminaliteit en 
nemen spontaan contact op met de 
lokale politie. Het is dan ook be-
langrijk dat de lokale politie altijd 
een beroep kan doen op de exper-
tise van een federaal orgaan.  
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Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

02 Vraag van Greet Daems aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democratische Vernieuwing) over "De personeelstekorten bij de federale politie" 
(56000579C) 

02 Question de Greet Daems à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 

démocratique) sur "Les pénuries de personnel au sein de la police fédérale" (56000579C) 
 

02.01  Greet Daems (PVDA-PTB): Mevrouw de minister, drugscrimi-

naliteit wordt in ons land een steeds groter probleem, en het is echt 
belangrijk om daar iets aan te doen. De federale gerechtelijke politie is 
de dienst bij uitstek om die strijd aan te gaan, maar hij kampt met ern-
stige personeelstekorten. Dat is helaas geen nieuw gegeven. 
 
Bij uw aantreden als minister wilde u 1.600 inspecteurs per jaar in 
dienst nemen om de tekorten zowel federaal als lokaal weg te werken. 
Uit recente cijfers van het Rekenhof blijkt dat het aantal benoemde in-
specteurs, die daadwerkelijk aan de slag zijn, in werkelijkheid een pak 
lager ligt dan die doelstelling. In 2020 kwam u er zo’n 200 te kort, in 
2021 ongeveer 450, het jaar daarop 260 en in 2023 ongeveer 430. 
 
Hoe staat het momenteel met het personeelstekort bij de federale po-
litie? 
 
Hoeveel operationele personeelsleden komen de verschillende dien-
sten te kort?  
 
Hoeveel posten zijn er momenteel vacant binnen de verschillende 
diensten van de federale politie?  
 
Geven de directies van de bestuurlijke en gerechtelijke diensten aan 
dat ze bepaalde taken niet kunnen uitvoeren door het personeelste-
kort? Zo ja, welke taken? 
 

02.01  Greet Daems (PVDA-PTB): 

Lors de son entrée en fonction, la 
ministre s'est engagée à recruter 
1 600 inspecteurs par an pour re-
médier à la pénurie de personnel 
au sein de la police fédérale et lo-
cale. Les chiffres de la Cour des 
comptes montrent toutefois que le 
nombre d'inspecteurs nommés est 
largement inférieur. 
 
Pouvez-vous faire le point sur la si-
tuation actuelle des effectifs? Com-
bien de personnes opérationnelles 
manque-t-il auprès des différents 
services? Combien de postes ont 
été déclarés vacants? Les services 
administratifs et judiciaires sont-ils 
dans l'impossibilité d'exécuter cer-
taines tâches en raison de la pénu-
rie de personnel? 
 

02.02 Minister Annelies Verlinden: Mevrouw Daems, vooreerst wil ik 

u vragen een schriftelijke vraag in te dienen voor de gedetailleerde cij-
fergegevens die u wenst. Het is onmogelijk een dergelijke analyse te 
maken en duiding te geven binnen het beperkte tijdsbestek van deze 
mondelinge vraag. 
 
Wel kan ik u meedelen dat de federale politie op 31 oktober van dit jaar 
14.009 medewerkers telde, 10.564 politieambtenaren en 3.445 burger-
personeelsleden. Het gaat om 4.388 vrouwen en 9.621 mannen, wat 
een lichte stijging van het aantal vrouwen betekent vergeleken met 
31 december 2023. 
 
De federale politie staat in voor de rekrutering en selectie van mede-
werkers van zowel de lokale als de federale politie. Een van de uitzon-
deringen is de lokale politie van Antwerpen, die de rekrutering en se-
lectie voor haar korps zelf organiseert. 
 
Het afgelopen jaar slaagden 1.619 kandidaten voor de selectieproeven 
van inspecteur bij de geïntegreerde politie. Dat is het cijfer waarover 
we eerder spraken. Ik ben het dan ook niet eens met uw vraagstelling. 
1.043 aspirant-inspecteurs begonnen in 2023 aan hun basisopleiding 
in een van de politiescholen. Tussen hen en de lokale of federale poli-
tiedienst waar zij uiteindelijk in dienst zouden komen, was er immers 

02.02  Annelies Verlinden, mi-

nistre: Au 31 octobre 2024, la po-
lice fédérale comptait 14 009 colla-
borateurs, dont 10 564 fonction-
naires de police et 3 445 membres 
du personnel civil. Le nombre de 
femmes a légèrement augmenté. 
 
La police fédérale est responsable 
du recrutement et de la sélection 
des collaborateurs de la police fé-
dérale et locale. Seul le corps de 
police d'Anvers organise lui-même 
le recrutement et la sélection. 
 
Je ne suis pas d'accord avec votre 
affirmation car l'année dernière, 
1 619 candidats ont réussi les 
épreuves de sélection pour devenir 
inspecteur de la police intégrée. En 
2023, 1 043 aspirants inspecteurs 
ont commencé leur formation de 
base. 
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een match. Als de lokale politiezones die plaatsen niet verder open-
stellen, kunnen de kandidaten die geslaagd zijn en dus aspirant-in-
specteur worden, niet gekoppeld worden aan een in te vullen plaats. 
 
Vorig jaar werden 869 burgerpersoneelsleden aangeworven, waarvan 
204 voor de federale politie en 665 voor de lokale politie. De  
rekruteringswebsite www.jobpol.be werd in 2023 maar liefst 1.433.045 
keer bezocht.  
 
Om haar rekruteringsinspanningen te versterken breidde de federale 
politie haar netwerk van contactpunten aanzienlijk uit. Deze contact-
punten zijn collega’s die het politieberoep actief promoten en geïnte-
resseerde kandidaten kunnen begeleiden, wat de slaagkansen bij de 
selectieproeven verhoogt. In 2023 waren er 2.800 contactpunten voor 
rekrutering, terwijl er in 2021 nog maar 1.600 contactpunten waren. 
 
Momenteel kampt de federale politie met een totaal personeelstekort 
van 11,80 %. Voor de operationele functies bedraagt dit tekort 15 %. 
We doen aanzienlijke inspanningen op een krappe arbeidsmarkt om 
de instroom van nieuwe medewerkers te bevorderen. Dat wordt ook 
bemoeilijkt door de personeelsuitstroom, maar de inspanningen wor-
den uiteraard voortgezet. 
 
Wat de uitvoering van de operationele taken van de bestuurlijke en ge-
rechtelijke directies betreft, zijn de mandatarissen verantwoordelijk 
voor de uitvoering van hun taken binnen de beschikbare middelen en 
de beschikbare capaciteit. Daarom moeten er prioriteiten worden ge-
steld bij de uitvoering van de opdrachten. Het zal u niet ontgaan zijn 
dat de afgelopen jaren het tekort danig werd teruggedrongen, zowel bij 
de federale als de lokale politie. Het was immers mijn ambitie bij de 
aanvang van mijn ambt van minister van Binnenlandse Zaken om de 
capaciteit van de politie te verhogen. Een volledig deficit wegwerken is 
niet evident, rekening houdend met de krapte op de arbeidsmarkt en 
de grote zoektocht van allerlei sectoren naar mensen die veiligheids-
functies willen uitoefenen, zowel bij Defensie als in de private beveili-
gingssector. De volgende regering zal haar schouders hieronder moe-
ten zetten en de verdere rekrutering maakt alvast het voorwerp uit van 
de nog steeds lopende onderhandelingen voor de vorming van een 
nieuwe regering. 
 

 
L'an passé, 869 personnes ont en 
outre rejoint les effectifs civils. 
 
La police fédérale a élargi son ré-
seau de points de contact où des 
collègues font la promotion du mé-
tier de policier et accompagnent les 
candidats. 
 
Actuellement, la police fédérale est 
confrontée à une pénurie générale 
de personnel de 11,80 %, un 
chiffre qui passe à 15 % pour les 
fonctions opérationnelles. Nous 
nous efforçons d'attirer de nou-
veaux collaborateurs, mais les dé-
parts rendent la tâche difficile. Eu 
égard à la capacité disponible, les 
directions administratives et judi-
ciaires sont contraintes de fixer des 
priorités dans le cadre de leurs 
missions. 
 
Ces dernières années, nous avons 
été en mesure de réduire les pénu-
ries de personnel tant dans la po-
lice locale que dans la police fédé-
rale, mais étant donné les difficul-
tés actuelles à trouver des candi-
dats sur le marché de l'emploi, il 
n'est pas aisé de former un cadre 
complet. La politique de recrute-
ment est une des thématiques 
abordées dans les négociations 
actuelles visant à la formation d'un 
nouveau gouvernement. 
 

02.03  Greet Daems (PVDA-PTB): Mevrouw de minister, ik dank u 

voor uw antwoord. 
 
U kan het niet eens zijn met mijn vraagstelling, maar de cijfers van het 
Rekenhof zijn wat ze zijn. Ze geven aan dat er een tekort is en dat niet 
voldoende is aangeworven. De federale politie moet dringend opnieuw 
worden versterkt met voldoende personeel en extra investeringen, zo-
dat ze de lokale diensten opnieuw kan ondersteunen, want nu kan ze 
dat niet. Ook de federale gerechtelijke politie moet sterker worden. Ze 
is immers cruciaal in de strijd tegen grootschalige drugscriminaliteit. 
 
Op dat vlak blijken de plannen van de arizonacoalitie, waarvan ook uw 
partij deel uitmaakt, weinig hoopgevend. Wat via de pers naar buiten 
komt, wekt immers allesbehalve vertrouwen. Er is helemaal geen 
sprake van het wegwerken van tekorten of van nieuwe investeringen. 
Wel is er sprake van een grondige hervorming. 
 
Wat betreft de cijfers, ga ik akkoord met het feit dat ik bepaalde cijfers 

02.03  Greet Daems (PVDA-PTB): 

Les chiffres publiés par la Cour des 
comptes sont clairs: il y a une pé-
nurie de personnel et l'on n'a pas 
recruté suffisamment de nouveaux 
collaborateurs. Des investisse-
ments et du personnel supplémen-
taires sont nécessaires, afin que la 
police fédérale puisse soutenir les 
services locaux et que la police ju-
diciaire fédérale puisse mener la 
lutte contre la grande criminalité 
liée à la drogue. Nous n'en trou-
vons malheureusement aucune 
trace dans les projets de la coali-
tion Arizona qui ont fuité. 
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nu niet heb gekregen. Ik zal ze nog opvragen via een schriftelijke 
vraag. 
 

02.04 Minister Annelies Verlinden: Mevrouw Daems, ik wil niet in de-

bat gaan, maar wanneer wij voldoende mensen rekruteren, zoals de 
meer dan 1.600 aspirant-inspecteurs, en de lokale zones vervolgens 
geen plaatsen openstellen, dan kan de match met de aspiranten en de 
nieuwe kandidaten niet gebeuren. Zij starten dus ook niet aan hun op-
leiding. Dat is immers het systeem van de nieuwe rekrutering. Iemand 
start namelijk aan de opleiding wanneer er een match is gevonden met 
de zone of met de dienst van de federale politie waaraan hij of zij ter 
beschikking wordt gesteld. Het is dus aan de zones om plaatsen open 
te stellen en desgevallend middelen daarvoor in te schrijven. Wanneer 
de zones dat niet doen, zullen de betrokkenen in een reserve worden 
opgenomen. Er wordt dan echter effectief niet gestart aan de opleiding. 
 
Het is dus niet correct dat de fout dan bij het federale niveau ligt. Daar 
zijn immers wel voldoende mensen gerekruteerd. Vervolgens is er ech-
ter geen uitstroom naar de lokale zones, omdat daar geen plaatsen 
worden opengesteld. Ik weet dat er vaak begripsverwarring is over re-
krutering, selectie, aspirant-inspecteurs en kandidaten in opleiding. 
Daarom wou ik een en ander graag nog even nader toelichten. 
 

02.04  Annelies Verlinden, mi-

nistre: Si nous recrutons suffisam-
ment de personnel mais que les 
zones locales ne déclarent pas de 
places vacantes par la suite, nous 
ne pouvons pas affecter les candi-
dats aux zones et ils ne peuvent 
pas non plus entamer leur forma-
tion. En effet, un candidat ne peut 
commencer sa formation qu'après 
avoir été affecté à une zone ou à 
un service fédéral. L'erreur ne se 
situe donc pas au niveau fédéral, 
où l'on a recruté suffisamment de 
personnel. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

03 Vraag van Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democratische Vernieuwing) over "De verkoop van nepuniformen van de politie" 
(56000612C) 

03 Question de Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 

démocratique) sur "La vente de copies pirates d'uniformes de la police" (56000612C) 
 

03.01  Ortwin Depoortere (VB): Recent kwam via de media aan het 

licht dat de polo van het nieuwe Belgische politie-uniform, dat nog niet 
officieel in gebruik is genomen, reeds online te koop wordt aangeboden 
op de Chinese verkoopsite AliExpress. Dit roept ernstige vragen op, 
zowel wat betreft de bescherming van het officiële uniform als de risi-
co's die dergelijke namaakkleding kan veroorzaken. De beschikbaar-
heid van deze nepuniformen brengt niet alleen de integriteit van het 
politie-uniform in gevaar, maar verhoogt ook het risico dat mensen met 
slechte bedoelingen zich zullen voordoen als politieagenten om crimi-
nele activiteiten te ontplooien. In dit kader heb ik enkele vragen om 
meer inzicht te krijgen in de maatregelen die zijn of worden genomen 
om deze problematiek aan te pakken: 
 
Welke concrete maatregelen heeft de federale politie genomen om de 
verkoop van nepuniformen van de Belgische politie via platforms zoals 
AliExpress te verhinderen, en hoe wordt de verspreiding van dergelijke 
namaakkleding tegengegaan? 
Heeft de Belgische overheid contact opgenomen met de verkoper van 
deze nepuniformen op AliExpress of met de Chinese autoriteiten om 
de verkoop stop te zetten, en zo ja, wat was het resultaat van deze 
contacten? 
Welke concrete juridische stappen zijn er ondernomen of worden er 
overwogen tegen de verkoper van deze namaakuniformen, en heeft de 
Belgische politie samengewerkt met internationale partners om deze 
situatie aan te pakken? 
In hoeverre is er sprake van risico's voor de veiligheid van burgers als 

03.01  Ortwin Depoortere (VB): 

Les médias ont récemment révélé 
que le polo du nouvel uniforme de 
la police belge, qui n'est pas en-
core en usage officiellement, est 
déjà proposé en ligne à la vente sur 
le site d'achat chinois AliExpress. 
Cela soulève évidemment de sé-
rieuses questions de sécurité. 
Quelles mesures ont été prises? 
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mensen met slechte bedoelingen deze nepuniformen aanschaffen om 
zich voor te doen als politieagent, en welke acties worden ondernomen 
om dit te voorkomen? Zal er een risicoanalyse gebeuren om de impact 
hiervan op de publieke veiligheid in te schatten en hierop de nodige 
maatregelen te nemen? 
Welke maatregelen worden er genomen om te zorgen dat alle agenten 
tijdig hun officiële uniform ontvangen? 
Is er sprake van internationale samenwerking om de productie en ver-
spreiding van namaak-uniformen te bestrijden, en wordt er juridische 
druk uitgeoefend op platforms zoals AliExpress om deze producten 
snel te verwijderen? 
 

03.02 Minister Annelies Verlinden: Mijnheer Depoortere, de directie 

van de communicatie van de federale politie heeft via de website in 
kwestie contact opgenomen met de verkoper om de desbetreffende 
artikelen te laten verwijderen. Ondertussen werd er gevolg gegeven 
aan het verzoek van de federale politie. 
 
De bescherming van de politie-uniformen gebeurt vooreerst door een 
registratie van de visuele identiteit op het niveau van de Europese 
Unie. Ook het politielogo is als merk geregistreerd bij het Benelux-Bu-
reau voor de Intellectuele Eigendom. Op basis van die procedures 
trachten de politiediensten om de beschermde rechten maximaal af te 
dwingen en ook om onrechtmatig gebruik of verkoop tegen te gaan. 
Vaak zal een ingebrekestelling daartoe volstaan. De visuele identiteit 
van de Belgische politiediensten kan weliswaar momenteel mondiaal 
niet worden beschermd vanwege de beperkingen van het huidige in-
ternationaal systeem van merkregistratie. 
 
Daarnaast heeft de Belgische wetgever naast een algemene strafbaar-
stelling in het Strafwetboek onder de categorie aanmatiging van ambt 
of titel ook in een specifieke strafbaarstelling voorzien voor elk onrecht-
matig dragen, bezit of verhandelen van het politie-uniform. Het is in ons 
land dus strafbaar om een politie-uniform te dragen als men geen deel 
uitmaakt van het politiepersoneel. 
 
Verder ontvangen de operationele leden van de geïntegreerde politie 
een legitimatiekaart die hun status als lid van de politiediensten bewijst. 
Die gestandaardiseerde kaart is gelamineerd en heeft veiligheidsop-
drukken, waaronder een specifiek hologram. Burgers kunnen aan elk 
lid van de geïntegreerde politie vragen om de legitimatiekaart te tonen 
als bewijs van zijn of haar functie, zelfs als deze persoon een uniform 
of armband zou dragen. 
 

03.02  Annelies Verlinden, mi-

nistre: La police fédérale a con-
tacté le vendeur afin qu'il retire les 
articles, ce qui a été fait depuis lors. 
Les uniformes de police sont proté-
gés par un enregistrement de 
l'identité visuelle au niveau euro-
péen. Le logo de la police a égale-
ment été déposé comme marque 
auprès de l'Office Benelux de la 
propriété intellectuelle. L'identité vi-
suelle des services de police 
belges ne peut certes pas être pro-
tégée pour le moment à l'échelon 
mondial en raison des limites que 
présente le système international 
existant d'enregistrement des 
marques. Le port, la détention ou le 
commerce illégitimes d'un uni-
forme de police sont par ailleurs 
spécifiquement punissables. Les 
agents de la police opérationnelle 
sont en outre porteurs d'une carte 
de légitimation, qui comporte un 
hologramme spécifique. 
 

03.03  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, bedankt voor 

uw antwoord.  
 
U zult het met mij eens zijn dat nu en dan wel verhalen opduiken waar-
bij vooral oudere mensen, bejaarden, het slachtoffer worden van nep-
agenten die bijvoorbeeld aanbellen en vervolgens onheuse handelin-
gen doen. We kunnen dus niet streng genoeg zijn als we te maken 
krijgen met dergelijke fenomenen. Ik heb begrepen dat aan de verko-
per gewoon gevraagd werd om die producten uit de handel te nemen, 
maar u zegt tegelijkertijd dat die handel ook een strafbaar feit is, dus ik 
hoop wel dat er een passend gevolg aan gegeven zal worden, al is het 
maar om onze politie en haar integriteit adequaat te beschermen. 
 

03.03  Ortwin Depoortere (VB): 

Nous entendons de temps à autre 
des récits concernant des per-
sonnes, surtout des personnes 
âgées, qui sont victimes de faux 
policiers. Aucune mesure ne peut 
dès lors être trop sévère pour lutter 
contre ce phénomène. 
 

Het incident is gesloten. 
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L'incident est clos. 

 

04 Vraag van Eva Demesmaeker aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervor-

mingen en Democratische Vernieuwing) over "De toegang van de politie tot camerabeelden van de 
NMBS of Infrabel" (56000662C) 

04 Question de Eva Demesmaeker à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau dé-

mocratique) sur "L'accès de la police aux images des caméras de la SNCB ou d'Infrabel" (56000662C) 
 

04.01  Eva Demesmaeker (N-VA): Mijnheer de voorzitter, mevrouw 

de minister, stationsomgevingen zijn kwetsbare punten als het aan-
komt op criminaliteit. Ik denk dan aan zakkenrollers, fietsdiefstallen, 
openbare dronkenschap met vechtpartijen of het dealen van drugs. De 
NMBS en Infrabel hebben vele stationsgebouwen, stationsparkings, 
stationspleinen of perrons uitgerust met camera's. De beelden van 
deze camera's kunnen opgevraagd worden door de politie, maar dit 
gaat naar verluidt niet altijd even vlot. 
 
Zijn er protocollen afgesproken tussen de politiediensten en de NMBS 
en Infrabel voor toegang tot deze camerabeelden? Wat bepalen deze 
protocollen over de snelheid van terbeschikkingstelling van deze beel-
den door de NMBS? Moet er betaald worden voor deze beelden? Waar 
ziet u ruimte voor verbetering in dit uitwisselingsproces? Welke hinder-
palen dienen nog weggewerkt te worden? 
 
Werken deze protocollen nationaal of zijn er bepaalde politiezones die 
individueel een protocol afsloten? Zo ja, welke zones en met welke in-
houd? 
 
Zijn er politiezones die momenteel de beelden van het NMBS-Infrabel-
netwerk live kunnen bekijken? Zo ja welke zones zijn dit, en hoe is dit 
geregeld? 
 

04.01  Eva Demesmaeker (N-VA): 

Les environs des gares sont sen-
sibles à la criminalité. La SNCB et 
Infrabel ont équipé de nombreuses 
gares et places adjacentes de ca-
méras. Les images peuvent être 
demandées par la police mais, ap-
paremment, les choses ne sont 
pas toujours si simples. 
 
Que prévoient les éventuels proto-
coles nationaux ou individuels? Le 
processus d'échange pourrait-il 
être amélioré? Quels sont les obs-
tacles? À l'heure actuelle, cer-
taines zones de police ont-elles la 
possibilité de visionner les images 
du réseau de la SNCB et d'Infrabel 
en direct? Comment cette question 
est-elle réglée? 
 

04.02 Minister Annelies Verlinden: Mijnheer de voorzitter, collega De-

mesmaeker, in het kader van de doelstelling van de federale regering 
voor leefbare en veilige stations heeft de NMBS eind 2023 in nauwe 
samenwerking met de geïntegreerde politie een gemeenschappelijk 
project opgezet om lokale politiezones en de entiteiten van de federale 
politie toegang te geven tot de beelden van het cameranetwerk van de 
NMBS. Daarvoor was een operationele connectie nodig tussen de be-
kabeling en de camera's zelf. Die toegang zal het mogelijk maken om 
de beelden in en rond de stations in realtime te bekijken en zo efficiën-
ter digitaal te kunnen patrouilleren, om dan vervolgens fysiek uit te ruk-
ken naar de plekken waar een interventie nodig zou zijn.  
 
Overeenkomstig de bepalingen van artikel 9 van de camerawet zal de 
toegang tot de beelden voor de politiediensten vrij en kosteloos zijn. 
Vanuit de geïntegreerde politie wordt op een zeer actieve manier mee-
gewerkt aan de realisatie van het project. Zij heeft een beheersstruc-
tuur op drie niveaus opgezet voor een efficiënte coördinatie van het 
project. De beelden krijgen is een eerste stap, ze vervolgens opvolgen 
is uiteraard iets anders. Zo zal de geïntegreerde politie in realtime de 
beschikbare beelden kunnen bekijken, via rechtstreekse toegang, en 
dat uiteraard uitsluitend in het kader van haar opdrachten van bestuur-
lijke of gerechtelijke politie.  
 
De volgende politiediensten zullen toegang hebben tot de beelden: 
118 lokale politiezones met stations en spoorweginfrastructuur op hun 
grondgebied en 30 verschillende entiteiten van de federale politie. De 

04.02  Annelies Verlinden, mi-

nistre: Fin 2023, un projet commun 
a vu le jour afin que 118 zones de 
la police locale et 30 entités de la 
police fédérale puissent accéder 
aux images du réseau de caméras 
de la SNCB par le biais d'une con-
nexion opérationnelle entre le câ-
blage et les caméras proprement 
dites. Ceci leur permettra de vision-
ner en temps réel les images fil-
mées dans les gares et dans les 
environs. L'accès aux images sera 
libre et gratuit pour les services de 
police. Une structure de coordina-
tion a été mise en place pour le 
suivi des images. 
 
Accéder aux images ne sera pos-
sible qu'après la signature d'un 
protocole d'accord unique par zone 
de police locale. Pour la police fé-
dérale, un seul protocole d'accord 
suffira. Le calendrier de projet est 
respecté. Tous les préparatifs sont 
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toegang tot die beelden is enkel mogelijk wanneer een protocolakkoord 
is ondertekend tot regeling van de toegang tot de camerabeelden in 
realtime voor de politiediensten. Concreet betekent dit dat alvorens de 
toegang tot de camerabeelden effectief zal worden verleend voor elk 
van de 118 lokale zones een uniek protocolakkoord dient te worden 
ondertekend tussen de NMBS en de korpschef van de lokale zone. 
Voor de federale politie zal één protocolakkoord kunnen worden gete-
kend voor die 30 entiteiten tussen de NMBS en de commissaris-gene-
raal.  
  
Een standaardontwerp van protocolakkoord is opgesteld door de poli-
tiediensten en de NMBS. Daarover werd advies ingewonnen en ver-
kregen van het Controleorgaan op de politionele informatie (COC). Het 
ontwerp ligt momenteel voor advies voor bij de Gegevensbescher-
mingsautoriteit (GBA) omdat het gaat over het delen van beelden.  
 
Het verloop van het project zit op schema. Op juridisch en technisch 
vlak worden alle voorbereidingen getroffen, zodat de technische uitrol 
op een gefaseerde wijze kan gebeuren. De doelstelling is om het pro-
ject te finaliseren voor het einde van dit jaar met een officiële oplevering 
in het voorjaar van volgend jaar. Als het goed gaat, zou het dus snel 
moeten kunnen gaan. 
 

faits sur le plan juridique et tech-
nique. L'objectif est une réception 
définitive au printemps 2025. 
 

04.03  Eva Demesmaeker (N-VA): Dat zou een hele verbetering zijn 

voor de lokale zones. Veel steden en gemeenten kampen immers met 
dezelfde problematiek.  
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

05 Samengevoegde vragen van 

- Franky Demon aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "De incidenten in voetbalstadions" (56000720C) 
- Pierre Kompany aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "Het wangedrag van Belgische voetbalsupporters in het buitenland" 
(56000848C) 

05 Questions jointes de 

- Franky Demon à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur "Les 
incidents dans les stades de football" (56000720C) 
- Pierre Kompany à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"Les débordements des supporters de foot belges à l’étranger" (56000848C) 
 
De voorzitter: De heer Demon heeft zich laten verontschuldigen. 
 

05.01  Pierre Kompany (Les Engagés): Madame la ministre, lors des 

derniers matches de l'Europa League auxquels ont pris part plusieurs 
clubs de football belges, de nombreux débordements ont eu lieu lors 
des déplacements, notamment en Espagne et en Angleterre. De tels 
comportements sont également à déplorer sur le sol belge lors des 
compétitions nationales. 
 
Au-delà de l'image déplorable que ces agissements donnent au foot-
ball belge, leur caractère répétitif et une relative impunité sont soulevés 
dans les médias et par le grand public. Il est reproché notamment un 
manque d'approche globale pour endiguer le problème. Par ailleurs, la 
coordination et la gestion de ces problèmes semblent être aux mains 
des fédérations et des clubs eux-mêmes. 
 

05.01  Pierre Kompany (Les En-

gagés): De jongste matchen van 
de Europa League werden door 
heel wat uitwassen gekenmerkt. 
Dergelijk gedrag is ook in onze na-
tionale competities te betreuren. 
Los van het betreurenswaardige 
imago dat het voetbal hierdoor 
krijgt, zijn het repetitieve karakter 
en de relatieve straffeloosheid pro-
blematisch. De coördinatie en het 
beheer van die incidenten lijken in 
handen te zijn van de federaties en 
de clubs. 
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Madame la ministre, quelle est la place réelle des autorités publiques 
dans cette question? En d'autres termes, quelle réponse notre gouver-
nement pourrait-il apporter face à cette situation? La nature nationale 
et internationale du problème ainsi que son caractère répétitif ne justi-
fient-ils pas une implication plus forte des forces de l'ordre dans ces 
questions? 
 

 
Welke rol heeft de overheid hierin? 
Is het gezien de nationale en inter-
nationale dimensie van het pro-
bleem en het repetitieve karakter 
ervan niet aangewezen dat er meer 
politie wordt ingezet? 
 

05.02  Annelies Verlinden, ministre: Cher collègue Kompany, je vous 

remercie pour l'attention que vous accordez à la sécurité dans nos 
stades de football.  
 
Il est clair que la sécurité liée au football ne relève pas de la seule 
responsabilité des autorités. Tant le monde du football que les acteurs 
publics doivent prendre leurs responsabilités pour renforcer la sécurité 
des rencontres, chacun en fonction de son rôle et de ses compétences 
spécifiques. 
 
Afin de lutter contre les débordements commis par une minorité de per-
turbateurs, j'estime qu'il revient en premier lieu aux clubs et à leurs 
instances dirigeantes de prendre des sanctions afin de limiter le coût 
élevé pour la collectivité qu'engendrent les déploiements policiers re-
latifs aux matches de football. 
 
Lors d'incidents dans le stade, il appartient en premier lieu à l'organi-
sateur de prendre les mesures adéquates. Lorsque la police est appe-
lée en appui car l’organisateur n’est plus à même de gérer seul un in-
cident, le choix de l’intervention policière sera entre autres basé sur les 
principes de légalité, de légitimité, d’opportunité et de proportionnalité, 
en rapport avec la nature de l’incident ainsi que les risques potentiels 
que cela représente. 
 
Il est à noter que les services de police sont déjà fortement impliqués 
chaque semaine dans la gestion de la sécurité à l’occasion des 
matches de football.  
 
Lorsque des faits auxquels vous faites référence se déroulent à l’étran-
ger, il revient en première instance aux autorités du pays hôte de pren-
dre les mesures prévues dans leurs dispositions légales applicables. 
Une coopération policière est habituellement concrétisée par des 
échanges d’informations et des déplacements de fonctionnaires de po-
lice spécialisés en la matière. 
 
Le sentiment d’impunité dont vous faites mention peut s’expliquer par 
l’impossibilité, dans certaines situations, d’identifier les auteurs de ces 
actes de violence commis à l’occasion des matches de football. Cela 
est notamment le cas lorsque les supporters utilisent des accessoires 
vestimentaires, comme des cagoules, afin de dissimuler leur identité. 
La détention et le port de pareils objets dans les stades est depuis 2023 
aussi punissable par la loi football.  
 

05.02 Minister Annelies Verlin-

den: De overheid en de sportsector 
staan, ieder volgens de eigen rol 
en bevoegdheden, in voor de vei-
ligheid in voetbalaangelegenhe-
den. Om dergelijke uitwassen te 
bestrijden moeten de clubs en hun 
leidinggevende organen sancties 
opleggen, zodat de hoge kosten 
voor de belastingbetaler van de in-
zet van de politie tijdens voetbal-
matchen beperkt worden. Ook de 
organisator moet de gepaste maat-
regelen nemen als er zich in de sta-
dions incidenten voordoen. Als de 
politie ter versterking wordt opge-
roepen, is de keuze van een inter-
ventie gebaseerd op de beginselen 
van wettigheid, legitimiteit, propor-
tionaliteit en opportuniteit. 
 
Elke week is de politie nauw be-
trokken bij de beveiliging van voet-
balmatchen. 
 
Als de feiten in het buitenland 
plaatsvinden, nemen de autoritei-
ten in het gastland de maatregelen 
die in hun wettelijke arsenaal voor-
zien zijn. De politiediensten werken 
gewoonlijk samen door informatie 
uit te wisselen en gespecialiseerde 
politieagenten ter plaatse te sturen. 
 
De onmogelijke identificatie van de 
auteurs van gewelddaden die een 
bivakmuts dragen verklaart het ge-
voel van straffeloosheid. Sinds 
2023 wordt het dragen van zulke 
accessoires bestraft overeenkom-
stig de voetbalwet. 
 

05.03  Pierre Kompany (Les Engagés): Madame la ministre, je vous 

remercie pour les réponses apportées.  
 
Je reste quand même convaincu que l’État doit instruire, doit éduquer. 
Pourquoi dis-je cela? Parce que, à la télévision, je n’ai jamais vu de 
séquences d’éducation populaire, qui rappelleraient aux gens qui ils 
sont quand ils vont assister à des matches, ce qu’ils encourent et ce 

05.03  Pierre Kompany (Les En-

gagés): Het komt de Staat toe om 
mensen enigszins op te voeden. 
Op televisie zouden er boodschap-
pen moeten worden uitgezonden 
waarbij de supporters erop gewe-
zen wordt hoe ze zich als supporter 
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qu’ils font encourir aux autres par leur attitude.  
 
Je sais que toutes ces préoccupations sont les vôtres, mais je peux 
souhaiter qu’un jour, l’éducation devienne un peu publique, que les 
gens commencent à reculer devant les méfaits. 
 

dienen te gedragen, wat ze in een 
stadion riskeren als ze zich niet ge-
dragen en welke risico's ze in dat 
geval de andere toeschouwers 
doen lopen. 
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

06 Questions jointes de 

- Éric Thiébaut à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur "La 
culture du risque" (56000772C) 
- Eva Demesmaeker à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"La planification d'urgence et la gestion de crise lors des catastrophes" (56000792C) 
- Greet Daems à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"L'envoi de messages d'alerte aux citoyens en cas d'intempéries" (56000850C) 

06 Samengevoegde vragen van 

- Éric Thiébaut aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "De risicocultuur" (56000772C) 
- Eva Demesmaeker aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "Noodplanning en crisisbeheer bij rampen" (56000792C) 
- Greet Daems aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "Het alerteren van burgers bij noodweer" (56000850C) 
 

06.01  Éric Thiébaut (PS): Madame la ministre, sous la précédente 

législature, à de nombreuses reprises, nous avons pu dénoncer les 
effets négatifs sur les temps d'intervention et, dès lors, sur la protection 
des citoyens résultant de la fermeture de quatre des six casernes de 
la Protection civile découlant de la réforme du ministre Jambon. 
 
Les dramatiques inondations qui ont touché l'Espagne ces derniers 
jours ont hélas ravivé de tristes souvenirs dans notre pays, lui aussi 
gravement touché en juillet 2021. Si l'heure est évidemment à l'action 
pour aider les sinistrés, ces inondations ont une nouvelle fois mis en 
lumière l'importance de développer la « culture du risque » au sein de 
la population et d'avoir les structures étatiques capables d'encadrer les 
volontaires qui proposent leur aide. 
 
Madame la ministre, sur base des études que vous aviez commandées 
et des travaux du Parlement de Wallonie, où en est-on quant à vos 
initiatives afin de développer la « culture du risque » au sein de la po-
pulation ? 
Au niveau de la Protection civile, quelles initiatives avez-vous prises 
pour relancer les vocations chez les volontaires qui avaient vu leur 
nombre drastiquement diminuer suite à la réforme Jambon ? Les an-
ciens volontaires ont-ils été recontactés ? Qu'en est-il éventuellement 
de la constitution d'une « réserve » de citoyens volontaires lors de 
crises majeurs et des possibilités de les encadrer par votre SPF ? 
 
Je vous remercie d'avance pour vos réponses. 
 

06.01  Éric Thiébaut (PS): Tijdens 

de voorbije legislatuur heb ik de ne-
gatieve impact van de sluiting van 
vier van de zes kazernes van de Ci-
viele Bescherming op de aanrijtij-
den vaak gehekeld. Een en ander 
is het gevolg van de door minister 
Jambon doorgevoerde hervor-
ming.  
 
De dramatische overstromingen 
waar Spanje mee geconfronteerd 
werd, hebben in ons land gelijkaar-
dige trieste gebeurtenissen in her-
innering gebracht. Hoewel er nu in 
eerste instantie actie ondernomen 
moet worden om de slachtoffers te 
helpen, hebben de overstromingen 
opnieuw duidelijk gemaakt hoe be-
langrijk het is om bij de bevolking 
een risicocultuur te ontwikkelen en 
om over instanties te beschikken 
die in staat zijn om de hulp van vrij-
willigers in vaste banen te leiden.  
 
Hoe staat het met uw initiatieven 
om op basis van de bestelde stu-
dies en de werkzaamheden van 
het Waals Parlement de risicocul-
tuur bij de bevolking te ontwikke-
len? Welke initiatieven hebt u op 
het niveau van de Civiele Bescher-
ming genomen om weer meer 
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mensen warm te maken voor vrij-
willigerswerk, aangezien het aantal 
vrijwilligers door de hervorming van 
minister Jambon sterk teruggelo-
pen is? Werd er terug contact op-
genomen met gewezen vrijwil-
ligers? Hoe staat het met de sa-
menstelling van een reserve voor 
het geval er zich grote crisissen 
voordoen?  
 

06.02  Eva Demesmaeker (N-VA): Mevrouw de minister, Spanje werd 

getroffen door noodweer. De ramp in Valencia was van een grootte-
orde die we in Europa niet vaak zien. In België werd Pepinster enkele 
jaren geleden ook getroffen door noodweer. We moeten niet hoopvol 
zijn, want dit soort rampen zal vroeg of laat opnieuw plaatsvinden, ook 
in ons land. 
 
U gaf de opdracht voor een witboek dat uiteindelijk uitmondde in een 
wetboek Noodplanning en Crisisbeheer. Hoe staat het met dit  
wetboek? U zou ook de noodplannen actualiseren. Welke wijzigingen 
zijn er doorgevoerd? 
 
U wil ook herstelcoördinatoren inzetten. Welke specifieke taak en trai-
ning zouden zij krijgen? Hoe trainen de verschillende diensten, zoals 
de hulpdiensten, het Nationaal Crisiscentrum (NCCN) en Defensie, 
specifiek in het kader van deze noodplannen? Welke andere lessen 
werden er getrokken uit de ramp in Pepinster? Welke aanbevelingen 
werden reeds uitgevoerd en welke nog niet? Wanneer is de uitvoering 
daarvan gepland? 
 
Na de ramp volgt uiteraard de heropbouw. U geeft aan dat men na een 
crisis sterker en nog meer futureproof moet heropbouwen. Op welke 
wijze wil u dat afdwingen, wetende dat heropbouw naar een beter ni-
veau meer kost dan gewoon herstel naar hetzelfde niveau? 
 
Op het vlak van communicatie is er BE-Alert. Ik zie op de website dat 
een twintigtal steden en gemeenten hierop nog steeds niet is inge-
schreven. Waarom nemen zij nog niet deel? Kunnen zij hiertoe ver-
plicht worden? Hoeveel inwoners zijn er momenteel ingeschreven op 
BE-Alert? 
 

06.02  Eva Demesmaeker (N-VA): 

L'Espagne a été fortement touchée 
par les intempéries. Il y a quelques 
années, notre pays a été confronté 
à des pluies torrentielles et nous 
savons que ce phénomène peut se 
reproduire. 
 
Où en est le Code de planification 
d'urgence et de gestion de crise? 
Les plans d'urgence ont-ils été 
entre-temps actualisés? Quelle 
mission précise les coordinateurs 
"rétablissement" annoncés se ver-
raient-ils confier et quelle formation 
spécifique suivraient-ils? Comment 
les services de secours, le Centre 
de crise et la Défense s'exercent-
ils dans le cadre des plans d'ur-
gence? Quelles recommandations 
ont déjà été mises en œuvre après 
la catastrophe survenue à Pepins-
ter? Quand les autres recomman-
dations seront-elles mises à exécu-
tion? 
 
Comment entendez-vous inciter à 
procéder à une reconstruction du-
rable et axée sur l'avenir après des 
catastrophes? 
 
Pourquoi une vingtaine de com-
munes ne sont-elles toujours pas 
inscrites à BE-Alert? Peut-on 
rendre cette inscription obligatoire? 
Combien d'habitants se sont ins-
crits à BE-Alert? 
 

06.03  Greet Daems (PVDA-PTB): Onlangs werd de regio rond de 

Spaanse stad Valencia getroffen door hevige overstromingen, veroor-
zaakt door een dagenlang durend noodweer. Huizen zijn compleet ver-
woest, auto's liggen door de straten verspreid en zelfs een brug is weg-
gespoeld. Volgens de Spaanse overheid zijn er ongeveer 220 doden 
gevallen, maar er zijn nog steeds mensen vermist. In de straten heerst 
veel boosheid wegens het falen van de regionale overheid die te laat 
heeft gereageerd en slecht heeft gecommuniceerd. De waarschuwin-
gen via ES-Alert kwamen te laat om effectief te evalueren. 

06.03  Greet Daems (PVDA-PTB): 

Des intempéries comme celles qui 
se sont produites récemment à Va-
lence et, voici quelques années, 
dans la vallée de la Vesdre, de-
viendront de plus en plus fré-
quentes en raison du réchauffe-
ment du climat. Nos plans d'ur-
gence doivent donc être tenus à 
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Ook in België kennen wij de gevolgen van klimaatopwarming. Herinner 
u de verwoestende overstromingen drie jaar geleden in de Vesderval-
lei. Dat soort noodweer zal zich steeds vaker voordoen. Dat betekent 
dat onze noodplannen voortdurend geüpdatet moeten worden en dat 
er meer geïnvesteerd moet worden in de brandweer en de civiele be-
scherming. Minstens even belangrijk is het echter dat onze alarmsys-
temen voor burgers goed werken. 
 
BE-Alert is het Belgische alarmsysteem waarmee we bij noodsituaties 
de bevolking kunnen waarschuwen via verschillende kanalen, zoals 
sms’jes, e-mails, telefonische oproepen of enkele publieke platformen. 
In België blijft die rechtstreekse communicatie beperkt, wat ons toch 
wel verontrust. Een gewone sms kan gemakkelijk verloren gaan tussen 
andere berichten die mensen ontvangen. Veel mensen nemen ook niet 
op als ze worden gebeld door een onbekend nummer. Bovendien leidt 
het massaal versturen van sms’jes tot overbelasting van het gsm-net-
werk. Daarbij komt dat BE-Alert werkt met een inschrijfsysteem. Dat is 
problematisch, want slechts 10 % van de bevolking heeft zich aange-
meld. 
 
Hoe evalueert u het feit dat slechts 10 % van de Belgische bevolking 
is ingeschreven bij BE-Alert? Vindt u dat BE-Alert enkel met een in-
schrijfsysteem zou moeten werken, in plaats van met een uitschrijfsys-
teem? 
 
Waarom wordt er nog steeds voor sms’jes gekozen, die het netwerk 
kunnen verstoren, in plaats van een uitgezonden noodbericht via cell-
broadcast? 
 
Bent u het ermee eens dat een gewone sms, in tegenstelling tot een 
speciaal noodbericht, voor veel mensen gemakkelijk onopgemerkt 
blijft? 
 

jour et il faut investir davantage 
dans les services d'incendie et 
dans la Protection civile. 
 
BE-Alert permet d'alerter la popula-
tion en cas d'urgence, mais cela se 
fait principalement par SMS. Le 
problème est que les SMS ne sont 
pas toujours lus et que leur envoi 
en masse met le réseau de télé-
phonie mobile à l'épreuve. En 
outre, seulement 10 % de la popu-
lation est inscrite à BE-Alert. Ne se-
rait-il pas préférable de recourir à 
un système de désinscription plutôt 
que d'abonnement? Pourquoi les 
messages d'urgence ne sont-ils 
pas acheminés par diffusion cellu-
laire au lieu d'être envoyés par 
SMS? Admettez-vous que de nom-
breuses personnes ne se rendent 
souvent même pas compte qu'elles 
ont reçu un simple SMS? 
 

06.04  Annelies Verlinden, ministre: Monsieur le président, j'attendais 

la question de M. Thiébaut, mais j'ai compris qu'il s'était référé à son 
texte. Monsieur Thiébaut, vu la situation en province de Luxembourg 
et l'importance de cette thématique, je me permettrai d'intervenir plus 
longuement afin de répondre de manière complète à vos nombreuses 
questions. 
 
Le développement de la culture du risque passe par une sensibilisation 
de la population aux risques présents dans leur environnement et aux 
actions qu'ils peuvent entreprendre pour en réduire l'impact sur eux-
mêmes et leurs proches. Pour faciliter l'accès à cette information, un 
contenu didactique a été rassemblé sur le site internet du Centre de 
crise national. Cette sensibilisation passe encore par la diffusion de 
recommandations via les canaux de ce dernier, particulièrement à l'ap-
proche de situations à risque telles que les alertes IRM et les grands 
événements. L'organisation régulière de tests BE-Alert offre également 
l'opportunité de sensibiliser les citoyens à l'alerte et donc à la possibilité 
d'agir face aux situations d'urgence.   
 
Les risques variant d'un environnement à l'autre, une sensibilisation 
aux risques est aussi essentielle à l'échelon local. Celle-ci est notam-
ment accomplie par les responsables communaux de la discipline 5 et 
de la planification d'urgence. Le Centre de crise National met à leur 
disposition du contenu et du support visuel. Enfin, celui-ci prévoit en 

06.04 Minister Annelies Verlin-

den: Opdat er een risicocultuur zou 
kunnen ontstaan, moet de bevol-
king eerst gesensibiliseerd worden 
voor de bestaande risico's in haar 
omgeving en voor de acties die ze 
zelf kan ondernemen. Daartoe 
werd er didactische informatie ver-
zameld op de website van het Na-
tionaal Crisiscentrum (NCCN). 
Voor een goede sensibilisering is 
het ook noodzakelijk dat er via de 
kanalen van het NCCN aanbevelin-
gen gedaan worden, vooral wan-
neer er zich risicosituaties aandie-
nen. Door regelmatig tests van BE-
Alert te organiseren, kan de bevol-
king gesensibiliseerd worden voor 
kritieke situaties en voor de moge-
lijkheden om in noodgevallen actie 
te ondernemen.  
 
Aangezien de risico's afhankelijk 
van de omgeving kunnen variëren, 



CRIV 56 COM 037 13/11/2024  

 

KAMER-2E ZITTING VAN DE 56E ZITTINGSPERIODE 2024 2025 CHAMBRE-2E SESSION DE LA 56E LÉGISLATURE 

 

13 

2025 le lancement d'une campagne nationale de sensibilisation aux 
risques qui pourra s'appuyer en termes de contenu sur le Belgian Na-
tional Risk Assessment, publié ce 28 octobre.  
 
Concernant les volontaires de la Protection civile, des démarches ont 
été entreprises pour dessiner un nouveau profil davantage en phase 
avec les besoins concrets ainsi qu'un nouveau mode d'encadrement et 
de formation des volontaires. Ce travail nécessitant des modifications 
législatives, il devra se poursuivre sous l'impulsion du nouveau gou-
vernement. Afin notamment de donner suite aux recommandations du 
Livre blanc de la commission d'experts en matière de planification d'ur-
gence et de gestion de crise que j'ai mise sur pied au printemps der-
nier, le Conseil des ministres a approuvé, moyennant un avis du Con-
seil d'État, un avant-projet de loi relatif à la planification d'urgence et à 
la gestion de crise.   
 
Celui-ci contient une disposition chargeant les gouverneurs de pro-
vince et les bourgmestres de mettre en place des processus permet-
tant d'associer le citoyen à l'exercice des missions que ces autorités 
exercent dans le cadre du cycle du risque. Des initiatives dans ce do-
maine ont déjà été lancées au sein de plusieurs provinces. Nous pou-
vons citer à titre d'exemples les dynamiques de BW Response, lancée 
dans le Brabant wallon, Bru Response, lancée à Bruxelles ou encore 
Lux Response, lancée en province de Luxembourg.  
 
D'une part, ces initiatives sont des projets participatifs à tous les ni-
veaux, ce qui signifie que les citoyens mais également les autorités 
publiques, les services d'urgence et d'intervention, les entreprises et 
les associations sont au cœur des projets. D'autre part, elles ont la 
même raison d'être et poursuivent un objectif commun, à savoir le ren-
forcement de la résilience par le biais d'une meilleure préparation face 
aux risques et une meilleure intégration des citoyens dans le proces-
sus de planification d'urgence et de gestion de crise. Pour y parvenir, 
des programmes de formation et de mise en réseau ainsi que des exer-
cices ont été réalisés, et des conventions avec de nombreuses asso-
ciations ont déjà été rédigées par les services fédéraux des gouver-
neurs de ces provinces et du Haut fonctionnaire bruxellois.  
 
Ces programmes prévoient notamment un campagne d'information et 
de sensibilisation des citoyens au moyen de rencontres organisées 
dans les communes. Au cours de ces rencontres, un appel au volon-
tariat dans une réserve citoyenne de sécurité civile est à chaque fois 
lancé. Ces initiatives auprès des citoyens ont rencontré un franc suc-
cès, avec des centaines de volontaires engagés et déjà formés. En 
Brabant wallon, ces volontaires ont déjà été sollicités lors de situations 
d'urgence réelles. Ces dynamiques se poursuivront bien sûr en 2025, 
avec le soutien de mes services.  
 

is het ook belangrijk om op lokaal 
niveau aan sensibilisering te wer-
ken. Het NCCN stelt content en vi-
suals ter beschikking van de lokale 
verantwoordelijken voor discipline 
5 en voor de noodplanning. Het 
NCCN plant in 2025 een nationale 
sensibiliseringscampagne die ge-
baseerd is op het in oktober 2024 
gepubliceerde Belgian National 
Risk Assessment.  
 
Er zal voor de Civiele Bescherming 
een nieuw vrijwilligersprofiel uitge-
werkt worden, evenals een nieuwe 
manier van begeleiding en oplei-
ding. De nieuwe regering zal dat 
werk moeten voortzetten. Naar 
aanleiding van het witboek van de 
Commissie van deskundigen in-
zake crisisbeheer, heeft de minis-
terraad na advies van de Raad van 
State een voorontwerp van wet 
goedgekeurd met betrekking tot de 
noodplanning en het crisisbeheer.   
 
Volgens een bepaling moeten de 
gouverneurs en burgemeesters de 
burgers betrekken bij de uitvoering 
van hun opdrachten met betrekking 
tot de risicocyclus. In verschillende 
provincies werden er al response-
initiatieven opgestart. Bij deze par-
ticipatieve projecten worden de 
burgers, de overheden, de nood- 
en interventiediensten, de bedrij-
ven en de verenigingen betrokken. 
Het doel is de veerkracht te ver-
sterken door de risicoparaatheid te 
verbeteren en de burgers bij de 
noodplanning en het crisisbeheer 
te betrekken. Er werden oplei-
dingsprogramma's opgesteld, net-
werken opgebouwd, oefeningen 
gehouden en overeenkomsten met 
talrijke verenigingen ondertekend. 
 
Deze programma's omvatten een 
voorlichtings- en sensibiliserings-
campagne voor de inwoners van 
de gemeenten. Op elke bijeen-
komst wordt er een oproep tot vrij-
willigers gedaan om zich op te ge-
ven als reservist voor de civiele vei-
ligheid. Er werden al honderden 
vrijwilligers opgeleid en aangewor-
ven. In Waals-Brabant werd er in 
noodsituaties al een beroep op hen 
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gedaan. Die initiatieven zullen in 
2025 voortgezet worden. 
 

Mevrouw Demesmaeker, het versterken van onze weerbaarheid tegen 
crisissen was een belangrijk voornemen toen ik de functie van minister 
van Binnenlandse Zaken opnam in 2020. Wij hebben sindsdien con-
crete stappen gedaan naar een robuuster en futureproof crisisbeheer. 
Zo gaf ik na de overstromingen in de zomer van 2021 aan een com-
missie van experts de opdracht het Belgische crisisbeheer te evalue-
ren, en een witboek te ontwikkelen met aanbevelingen om de nood-
planning en het crisisbeheer beter te maken. 
 
Met inzichten uit eerdere crisissen en met de aanbevelingen uit het 
witboek zijn wij aan de slag gegaan om een duurzaam crisisbeleid te 
ontwikkelen met een focus op preventie, paraatheid, interventie, eva-
luatie en herstel. Het wetboek Noodplanning en Crisisbeheer, dat in 
maart 2024 door de ministerraad werd goedgekeurd, zal het resultaat 
hiervan zijn. Dit wetboek zal uiteindelijk bestaan uit een wet en uit 
meerdere uitvoeringsbesluiten. Het voorontwerp van wet, met de alge-
mene principes inzake noodplanning en crisisbeheer, verkreeg een ad-
vies van de afdeling Wetgeving van de Raad van State en van de Ge-
gevensbeschermingsautoriteit. 
 
Het Crisiscentrum analyseert nu deze adviezen met het oog op het op-
stellen van een aangepaste versie van de teksten. Wat de uitvoerings-
besluiten betreft, werd vooral gewerkt aan de actualisering van de  
lokale en de nationale noodplanning. 
 
Het Nationaal Noodplan wordt bij crisissen op nationaal niveau geacti-
veerd, en werd reeds bij koninklijk besluit van 26 april 2024 opnieuw 
vastgelegd. In tijden waarin wij steeds vaker worden geconfronteerd 
met de gevolgen van klimaatverandering en van geopolitieke spannin-
gen is deze actualisering geen overbodige luxe, maar een absolute 
noodzaak, als u het mij vraagt. U kunt kennisnemen van dit plan door 
het Belgisch Staatsblad van 14 mei 2024 te consulteren. Ook de actu-
alisatie van het nucleaire noodplan werd intussen gepubliceerd. 
 
De introductie van een herstelcoördinator is een van de aanbevelingen 
uit het witboek die zijn weg vond naar het ontwerp van het wetboek 
Noodplanning en Crisisbeheer. Herstel wordt immers niet langer ge-
zien als een eenvoudige terugkeer naar de normale of naar de vorige 
situatie, maar als een kans om beter en sterker op te bouwen, zodat 
wij allemaal weerbaarder worden tegen toekomstige crisissen. Het 
wetboek voorziet daarom in de introductie van een herstelcoördinator 
bij elke gouverneur. Burgemeesters krijgen ook de mogelijkheid zelf 
een herstelcoördinator aan te werven. 
 
Op nationaal niveau zal het Crisiscentrum bij elke federale fase op ba-
sis van het Nationaal Noodplan steeds een medewerker aanstellen die 
ook de herstelperiode zal opvolgen. De herstelcoördinator zal op het 
einde van een fase het coördinatiecomité helpen met de opmaak van 
het postcrisisoverzicht. Aansluitend zal de herstelcoördinator contact 
houden met de diverse overheden die bevoegd zijn voor de acties die 
opgenomen zijn in het postcrisisoverzicht. Het gaat immers vaak om 
gefedereerde autoriteiten. 
 
De herstelcoördinator zal er zich van vergewissen dat acties worden 
opgevolgd en uitgevoerd en zal waar nodig faciliteren en coördineren, 

Depuis mon entrée en fonctions, je 
prends des mesures concrètes 
pour que la gestion des crises soit 
plus robuste et tournée vers l'ave-
nir. À l'été 2021, j'ai chargé une 
commission d'experts d'évaluer la 
gestion des crises en Belgique et 
d'élaborer un Livre blanc contenant 
des recommandations. Nous nous 
sommes fondés sur ce document 
pour développer une stratégie de 
crise durable en mettant l'accent 
sur la prévention, la préparation, 
l'intervention, l'évaluation et le réta-
blissement. Le Code planification 
d’urgence et gestion de crise, ap-
prouvé par le Conseil des ministres 
en mars 2024, se compose d'une 
loi et de plusieurs arrêtés d'exécu-
tion. Le Conseil d'État et l'Autorité 
de protection des données ont 
rendu des avis et le Centre de crise 
analyse actuellement l'avant-projet 
de loi. Les arrêtés d'exécution ont 
essentiellement trait à l'actualisa-
tion de la planification d'urgence lo-
cale et nationale. 
 
Le plan d'urgence national, qui est 
activé à l'échelon national en cas 
de crise, a été à nouveau fixé dans 
l'arrêté royal du 26 avril 2024. L'ac-
tualisation du plan d'urgence nu-
cléaire a également été publiée. 
 
La création d'une fonction de coor-
dinateur rétablissement est une 
des nouvelles mesures. Le réta-
blissement est considéré comme 
une occasion de mieux recons-
truire, avec un surcroît de qualité et 
de solidité, pour être plus résilients 
lors de crises futures. Chaque gou-
verneur sera secondé par un coor-
dinateur rétablissement et les 
bourgmestres auront également la 
possibilité d'en engager un eux-
mêmes. À chaque phase fédérale, 
le Centre de crise chargera un col-
laborateur d'assurer le suivi de la 
période de rétablissement sur la 
base du plan d'urgence national. À 
la fin d'une phase fédérale, un ré-
capitulatif post-crise sera élaboré, 
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uiteraard steeds met respect voor ieders bevoegdheid. Op die manier 
willen we instrumenten creëren die de bevoegde overheden, waaron-
der de gefedereerde entiteiten, kunnen helpen tijdens de herstelperi-
ode en tijdens de wederopbouw.  
 
Wat betreft de nationale noodplannen wordt er door het Crisiscentrum 
jaarlijks een oefenkalender gemaakt. Het NCCN organiseert deze oe-
feningen om de nationale noodplannen te oefenen en na te gaan waar 
deze nog kunnen worden aangevuld. Telkenmale worden de relevante 
nationale partners en de gefedereerde entiteiten betrokken en waar 
mogelijk wordt de link gelegd met de gouverneurs. Zo werden in 2024 
onder meer diverse oefeningen met betrekking tot de nucleaire nood-
plannen gehouden. Het algemene Nationaal Noodplan werd ook getest 
gedurende een oefening over het telecomrisico en tijdens de EU-
PACE-oefening. Voor 2025 wordt gewerkt aan onder meer een alar-
meringsoefening in het kader van het terro-noodplan en een oefening 
van het cybernoodplan.  
 
Voor een volledige lijst van aanbevelingen van de Waalse parlemen-
taire onderzoekscommissie die reeds zijn uitgevoerd, verwijs ik u naar 
de uitgebreide antwoorden op onder meer de schriftelijke vragen 
nrs. 55/2023 en 55/2029 van mevrouw Ingels en de mondelinge vraag 
nr. 55/26658 van mevrouw Bonaventure. 
 
Ik zal me beperken tot de aanbevelingen van de parlementaire com-
missie en die van de commissie van deskundigen inzake het crisisbe-
heer, die onlangs werden opgenomen in het nieuwe algemene Natio-
naal Noodplan, vastgelegd in het daarnet al aangehaalde KB van 
26 april 2024. Als u uitgebreide vragen stelt, moet ik ook uitgebreid ant-
woorden, nietwaar? 
 
Drie belangrijke aspecten komen terug in het KB. In de eerste plaats 
gaat het om een grotere betrokkenheid van de gefedereerde entiteiten 
bij het nationale crisisbeheer. Daarnaast is het nieuwe noodplan een 
eerste aanzet om de aanbevelingen van de expertencommissie met 
betrekking tot herstel in de praktijk om te zetten. Dit plan omvat bijvoor-
beeld een systematische evaluatie van de noodzaak om een herstel-
periode voort te zetten nadat de federale fase is opgeheven, met name 
door middel van een postcrisisoverzicht. Ten slotte legt het nieuwe Na-
tionaal Noodplan duidelijke verplichtingen op over evaluatie, met name 
de verplichting om voor elke nationale crisis een globaal evaluatiever-
slag op te stellen, alsook een actieplan en uiteraard ook de opvolging 
ervan. Meer gedetailleerde antwoorden op deze aanbevelingen, als-
ook nieuwe benaderingen, worden trouwens ook ingeschreven in dat 
nieuwe wetboek Noodplanning en Crisisbeheer. 
 
Mevrouw Daems, mevrouw Demesmaeker, over BE-Alert is al veel ge-
zegd en geschreven. Deelname aan het project vereist een abonne-
mentskost en deelname aan een opleiding om het systeem goed te 
kunnen gebruiken. De meest geciteerde reden voor het niet-aansluiten 
is de abonnementskost. Die bedraagt momenteel 955 euro, inclusief 
btw, per jaar per gemeente. Dat is een stevige kost, maar dat is niet 
veel rekening houdend met het onheil dat daarmee kan worden verme-
den. 
 
Bij de installatie van het alarmeringsplatform BE-Alert in 2017 werd ge-
kozen voor de technologie die het grootst mogelijke bereik had en die 
ook geen voorafgaande actie vereiste van de burger. Op dat moment 

après quoi le coordinateur rétablis-
sement entretiendra un contact 
avec les divers pouvoirs compé-
tents. 
 
Chaque année, le Centre de crise 
établit un calendrier d'exercices 
pour répéter les plans d'urgence 
nationaux. 
 
Pour une liste complète des recom-
mandations de la commission d'en-
quête parlementaire wallonne déjà 
mises en œuvre, je vous renvoie 
aux réponses aux questions écrites 
nos 2023 et 2029 de Mme Ingels et 
à la question orale n° 26658 de 
Mme Bonaventure. 
 
L'arrêté royal du 26 avril 2024 traite 
de trois aspects supplémentaires 
des recommandations: une plus 
grande implication des entités fé-
dérées dans la gestion de crise au 
niveau national; une première 
orientation vers la mise en œuvre 
des recommandations relatives à 
la reconstruction; enfin, l'imposition 
d'obligations claires en matière 
d'évaluation. 
 
Les communes souhaitant partici-
per au système BE-Alert doivent 
payer chaque année près de 
1 000 euros de frais d'abonnement 
et suivre une formation. Pour cer-
taines communes, ce montant 
semble trop élevé, mais, en réalité, 
ce coût n'est pas si élevé lorsque 
l'on considère les drames que ce 
système permet d'éviter. Lors du 
lancement de BE-Alert en 2017, 
l'on a opté pour la technologie 
ayant la plus grande couverture 
possible. À ce moment-là, le SMS 
répondait mieux à ce critère que la 
diffusion cellulaire. À l'heure ac-
tuelle, l'on réexamine le choix entre 
les deux systèmes. Les citoyens 
inscrits peuvent être joints par 
SMS, par téléphone et par courriel. 
Les citoyens non inscrits peuvent 
également être joints par SMS 
dans une zone déterminée. De 
cette manière, BE-Alert est ca-
pable d'atteindre un pourcentage 
très élevé de la population. 
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voldeed de technologie met betrekking tot de locatiegebaseerde sms 
beter aan deze criteria dan cellbroadcast. Momenteel wordt de keuze 
tussen deze twee technologieën in functie van de evoluties opnieuw 
geëvalueerd. Hierbij wordt uitvoerig gekeken naar de mogelijke voor- 
en nadelen van beide technologieën, maar ook naar de mogelijkheden 
die de komende jaren geboden zullen kunnen worden op het gebied 
van satellietcommunicatie. 
 
Het actuele platform is in staat om ingeschreven burgers te bereiken 
via sms, telefonische oproep en e-mail en staat ons ook toe een sms 
te verzenden naar alle gsm-toestellen binnen een bepaald gebied en 
dat zonder voorafgaande actie of inschrijving van de burger. Ook is het 
platform in staat om sociale media en informatieschermen, onder meer 
op festivals en websites, te activeren. Via deze meerkanalige aanpak 
is BE-Alert in staat om een zeer hoog percentage van de bevolking te 
bereiken zonder voorafgaande actie van de burger. 
 
Mijn diensten geloven sterk in het principe van de vrijwillige deelname 
van steden en gemeenten aan het project. Dit principe brengt een 
sterke inzet op sensibilisering, gebruiksvriendelijkheid en betaalbaar-
heid met zich mee, die op zijn beurt een continu stijgend inschrijvings-
aantal als resultaat heeft. Daardoor zijn er momenteel 544 van de 581 
Belgische gemeenten aangesloten op BE-Alert. We hopen dat ook de 
laatste 37 gemeenten snel zullen aansluiten. Het Crisiscentrum zal in 
elk geval de nieuwe gemeentebesturen na de gemeenteraadsverkie-
zingen actief benaderen. 
 

Mes services croient au principe de 
la participation volontaire des villes 
et des communes. Le nombre 
d'inscriptions ne cesse d'augmen-
ter, 544 des 581 communes ayant 
actuellement souscrit à BE-Alert. 
Le Centre de crise contactera acti-
vement les nouveaux corps com-
munaux des 37 dernières com-
munes. 
 

06.05  Éric Thiébaut (PS): Merci, madame la ministre, c'était très com-

plet. On a vu qu'en Espagne, suite aux inondations dramatiques, 
l'alerte a été donnée trop tardivement. Dans votre réponse, vous avez 
longuement insisté sur l'amélioration de l'efficacité de l'alerte en cas de 
catastrophe, ce qui est à mon avis très positif. Cependant, il y a la pro-
blématique de l'alerte mais celle aussi des secours apportés en cas de 
catastrophe. Ce qui s'est passé en Espagne nous a rappelé ce qui s'est 
passé en Belgique il n'y a pas si longtemps. 
 
Il est donc important d'être prêt à intervenir en cas de catastrophe et je 
ne peux qu'insister sur la nécessité de revoir à nouveau le renforce-
ment de notre sécurité civile fédérale afin d'être prêt en cas de nouvelle 
catastrophe, en particulier en cas d'inondations de grande ampleur. 
 

06.05  Éric Thiébaut (PS): In 

Spanje kwam de waarschuwing te 
laat. 
 
U benadrukt terecht dat het waar-
schuwingsmechanisme verbeterd 
moet worden. Maar we moeten ook 
klaarstaan om in te grijpen wan-
neer er een ramp toeslaat. Ik dring 
dan ook aan op de noodzaak om 
de Civiele Bescherming te hervor-
men en te versterken. 
 

De voorzitter: Mevrouw Demesmaeker, u wenst niet te repliceren? (Neen) 
 
Mevrouw Daems, u hebt het woord. 
 

06.06  Greet Daems (PVDA-PTB): Mevrouw de minister, ik dank u 

voor uw antwoord. 
 
Wanneer het noodzakelijk is om de mensen te waarschuwen voor ge-
vaar, zoals bij overstromingen van de Vesder of andere grote crisissen, 
dan komt het erop aan om zoveel mogelijk mensen te bereiken op een 
vlotte manier en met heldere informatie. Ik hoor dat het systeem wordt 
geëvalueerd en dat er verder wordt gezocht naar efficiënte methodes. 
Of dat nu via sms of cellbroadcast moet zijn, technisch kan er nog heel 
wat verbeterd worden. BE-Alert omvat een mix van maatregelen om 
burgers te alarmeren, maar zonder de toevoeging van bijvoorbeeld 
cellbroadcast ontbreekt er toch een belangrijk stuk van de puzzel. 
 

06.06  Greet Daems (PVDA-PTB): 

Il y a encore de nombreuses possi-
bilités techniques d'amélioration 
afin d'atteindre un maximum de ci-
toyens en cas de catastrophe. Si 
nous n'utilisons pas la diffusion cel-
lulaire, il manque une pièce impor-
tante du puzzle. 
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Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
De voorzitter: We zouden het systeem van mondelinge vragen of interpellaties toch eens moeten 
herbekijken. Het is soms misschien beter om eerder een interpellatie in te dienen dan een mondelinge vraag. 
Het reglementair voorziene tijdsbestek voor een mondelinge vraag is immers vrij kort voor een dergelijke 
complexe problematiek. Ik begrijp de actualiteitswaarde wel, maar als men een ernstig debat wil over een 
complexe materie, dan is het misschien beter om een interpellatie in te dienen. Dan hebben de leden meer 
spreektijd en kan de minister uitvoeriger antwoorden. Het is maar een tip. 
 
Vraag nr. 56000787C van mevrouw Bury wordt uitgesteld. 
 

07 Vraag van Matti Vandemaele aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democratische Vernieuwing) over "De basisopleiding voor specifieke profielen bij de 
brandweer" (56000791C) 

07 Question de Matti Vandemaele à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 

démocratique) sur "La formation de base pour des profils spécifiques de pompiers" (56000791C) 
 

07.01  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Mevrouw de minister, bij de 

brandweer zijn er verschillende functies en rollen, maar iedereen die 
bij de brandweer aan de slag gaat, zowel vrijwillig als professioneel, 
moet een vaste basisopleiding doorlopen. Nu vernemen wij dat voor 
bijvoorbeeld duikers of klimmers die in het duiken of klimmen al erva-
ring hebben, die verplichte basisopleiding mogelijk ontmoedigend 
werkt. Die basisopleiding is bovendien ook niet altijd noodzakelijk voor 
de taken die zij toegewezen krijgen. 
 
Mevrouw de minister, hoe ziet u de basisopleiding? Vindt u de basis-
opleiding effectief een voorwaarde om eender welke taak op te nemen 
binnen de brandweer? Bent u het met mij eens dat de verplichting tot 
een basisopleiding een drempel kan zijn? 
 
Welke zijn de mogelijkheden om daarmee in de toekomst coulanter om 
te gaan, zodat brandweer- of hulpverleningszones die het niet altijd 
heel eenvoudig hebben om de juiste vrijwilliger of beroepskracht aan 
te trekken voor de uit te voeren taken, in staat gesteld worden om dat 
toch op een goede manier te doen? 
 

07.01  Matti Vandemaele (Ecolo-

Groen): Toutes les personnes en-
gagées comme pompiers sont te-
nues de suivre la même formation 
de base. Cette obligation peut tou-
tefois s'avérer décourageante pour 
qui possède déjà une expérience 
spécifique. Par ailleurs, la forma-
tion de base n'est pas toujours in-
dispensable au regard des tâches 
attribuées. 
 
Estimez-vous que la formation de 
base soit absolument indispen-
sable? Reconnaissez-vous que 
cette obligation puisse constituer 
un frein? En tiendrez-vous compte 
à l'avenir? 
 

07.02 Minister Annelies Verlinden: Mijnheer Vandemaele, ik vind – 

en wellicht niet ik alleen – het belangrijk dat alle Belgische brandweer-
lieden, ongeacht tot welke hulpverleningszone zij behoren, over een 
gemeenschappelijke basis beschikken van expertise en ook voldoende 
uren opleiding en bijscholing volgen om vakbekwaam te blijven. Die 
gezamenlijke opleiding zorgt ervoor dat iedereen dezelfde basiskennis 
en vaardigheden heeft, wat garandeert dat alle burgers over dezelfde 
kwaliteit van ondersteuning en hulpverlening kunnen beschikken over 
heel het Belgische grondgebied. Die gemeenschappelijke basis zorgt 
er ook voor dat brandweerlieden dezelfde technieken beheersen, effi-
ciënt kunnen samenwerken en dus optimaal op elkaar kunnen rekenen 
in situaties waarbij verschillende hulpverleningszones moeten samen-
werken. 
 
De Algemene Directie Civiele Veiligheid en Brandweer België, het na-
tionale brandweerorgaan, hebben samen een thematische werkgroep 
opgericht voor het luik opleiding. In die werkgroep zitten vertegenwoor-
digers van de twee brandweernetwerken, de Brusselse brandweer en 
ook de brandweerscholen. De werkgroep werkt momenteel aan de al-

07.02  Annelies Verlinden, mi-

nistre: Il est important de disposer 
d'une base commune de savoir-
faire et de suivre suffisamment 
d'heures de formation et de forma-
tion continue pour rester profes-
sionnel. C'est grâce à cela que les 
pompiers peuvent coopérer effica-
cement. Un groupe de travail thé-
matique se penche actuellement 
sur les principes généraux et sur la 
philosophie des futures formations. 
En 2025, il devrait formuler des 
propositions d'amélioration et de 
modernisation des formations. À 
cet effet, il fera régulièrement appel 
à des experts de terrain. 
 
On tiendra notamment compte des 
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gemene principes en filosofie voor de toekomstige opleidingen, even-
als aan voorstellen voor mogelijke verbeteringen en modernisering van 
de brandweeropleidingen. Daarbij zal regelmatig een beroep worden 
gedaan op experts uit de praktijk. 
 
De werkgroep zal in de loop van 2025 nieuwe voorstellen uitwerken 
voor de aanpassing van toekomstige opleidingen en zal tegelijkertijd 
onderzoek doen naar de competenties die nodig zijn voor specifieke 
technische vaardigheden en specialisaties van brandweerlieden in di-
verse functies. Daarbij zal rekening worden gehouden met eerder ver-
worven competenties, de huidige behoeften, moderne technologieën 
en de interventies waarmee de verschillende profielen in de hulpverle-
ningszones met specifieke risico’s op hun grondgebied te maken heb-
ben. 
 
Niet elke brandweerman of -vrouw moet inzetten op specialisaties. De 
risico’s binnen een hulpverleningszone kunnen een rol spelen bij het 
bepalen hoeveel en welke medewerkers een aanvullende gespeciali-
seerde opleiding moeten en kunnen volgen. Daarbij is het belangrijk te 
bekijken op welke manier wij over voldoende mensen kunnen beschik-
ken voor de gespecialiseerde functies of rollen alsook of dat aantal 
eventueel kan worden bereikt door bepaalde drempels aan te passen. 
 
De werkgroep zal zich ook buigen over de vraag welke competenties 
de specialisten nodig hebben om vakbekwaam te worden en te blijven, 
met als doel geëngageerde mensen zo snel mogelijk te kunnen inzet-
ten bij noodsituaties en hun talenten ten dienste te stellen van de ge-
meenschap, maar zeker ook ten bate van de eigen veiligheid van de 
brandweerlieden. 
 

compétences acquises antérieure-
ment. 
 
Tous les pompiers ne doivent pas 
se spécialiser. Il importe d'exami-
ner comment nous pouvons dispo-
ser d'un nombre suffisant de per-
sonnes pour les fonctions spéciali-
sées et si nous pouvons éventuel-
lement atteindre ce nombre en mo-
difiant certains seuils. 
 

07.03  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Mevrouw de minister, ik 

dank u voor uw antwoord.  
 
Ik moet bekennen dat de vraag mij is ingefluisterd door een aantal be-
vriende zonecommandanten en mensen die actief zijn in het brand-
weerwezen. Zij geven zelf aan dat het om een drempel gaat waar de 
hulpverleningszones tegenaan botsen. 
 
Ik hoop alvast dat de werkgroep waarvan u spreekt dit in detail zal be-
kijken. Ik geef een heel onnozel voorbeeld. Om een kat uit een boom 
te halen, voor bepaalde duikopdrachten, om brandpreventie te geven 
in scholen of om de sociale media van een brandweer- of hulpverle-
ningszone te verzorgen, is het niet nodig zelf branden te kunnen blus-
sen. 
 
Wij kunnen meer talent aantrekken en meer ruimte geven aan de hulp-
verleningszones door in de toekomst in die mogelijkheid te voorzien. 
Dat neemt uiteraard niet weg dat wij van onze brandweerlieden die ac-
tief zijn, mogen verwachten dat zij de basisopleiding en nadere vormin-
gen volgen. Beide werelden of beide manieren van werken hoeven el-
kaar niet in de weg te staan. 
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

08 Samengevoegde vragen van 

- Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "De steekpartij in Brussel waarbij een 25-jarige student om het leven 
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kwam" (56000824C) 
- Maaike De Vreese aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "Zinloos geweld en steekpartijen in Brussel" (56000838C) 
- Pierre Kompany aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "De schietpartijen in Anderlecht" (56000846C) 

08 Questions jointes de 

- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"Le décès d'un étudiant de 25 ans après une agression à l'arme blanche à Bruxelles" (56000824C) 
- Maaike De Vreese à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"La violence gratuite et les rixes au couteau à Bruxelles" (56000838C) 
- Pierre Kompany à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"Les fusillades à Anderlecht" (56000846C) 
 

08.01  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, vorige week in 

de nacht van woensdag op donderdag werd Brussel opnieuw opge-
schrikt door een zoveelste geweldsincident met dodelijk gevolg. Een 
25-jarige student kreeg op zeer brutale wijze een messteek in de buik. 
Ondanks de reanimatiepogingen van de hulpdiensten overleed hij aan 
zijn verwondingen. Het goede nieuws, de twee 18-jarige 'jongeren', de 
vermoedelijke daders, die de student ook van zijn gsm wilden beroven, 
werden opgepakt door de politie. 
 
Dit doet mij denken aan Joe Van Holsbeeck, door sommigen misschien 
nog gekend. De 17-jarige jongeman werd in het station van Brussel-
Centraal gedood door twee Roma-jongeren die zijn mp3-speler pro-
beerden te stelen. Mevrouw de minister, eigenlijk is de situatie sinds 
2006 niet verbeterd in Brussel, en misschien ook niet in andere groot-
steden.  
 
Stelt men ook cijfermatig vast dat het aantal zeer gewelddadige over-
vallen met dodelijke afloop in stijgende lijn zit in Brussel?  
 
Gaat men na wat het profiel is van de daders, welke nationaliteit zij 
eventueel hebben?  
 
Welke maatregelen hebt u al genomen? Zijn deze voldoende of moe-
ten die nog aangepast worden aan de omstandigheden, die misschien 
wel steeds gewelddadiger worden?  
 
Kan de Brusselse lokale politie dit nog aan? Er zijn zes Brusselse po-
litiezones en er is nogal wat onenigheid over de globale aanpak van 
criminaliteit in Brussel. Moet de federale regering daar niet bijspringen?  
 
Welke concrete acties zult u daarvoor ondernemen?  
 

08.01  Ortwin Depoortere (VB): 

La semaine dernière, la police a in-
tercepté deux jeunes de 18 ans qui 
avaient frappé d'un coup de cou-
teau au ventre un étudiant de 
25 ans à Bruxelles. Malgré les ten-
tatives de réanimation des services 
de secours, le jeune homme a suc-
combé à ses blessures. Ce drame 
rappelle l'agression de Joe Van 
Holsbeeck, tué en 2006 à l'âge de 
17 ans pour un lecteur MP3. 
 
Le nombre d'agressions très vio-
lentes ayant entraîné le décès est-
il en augmentation à Bruxelles? 
Quel est le profil des auteurs? 
Quelles mesures avez-vous déjà 
prises? Les six zones de police de 
Bruxelles peuvent-elles encore 
faire face à ces attaques? 
 

08.02  Maaike De Vreese (N-VA): Collega Depoortere heeft de gru-

welijke feiten die vorige week hebben plaatsgevonden al zeer goed ge-
schetst. In naam van onze fractie wil ik ons medeleven betuigen aan 
de familie en vrienden van het slachtoffer hier en in Singapore. Die 
jongen kwam hier zijn droom verwezenlijken om verder te studeren. 
Die droom is geëindigd in een totale nachtmerrie.  
  
In Brussel gaat het niet om een alleenstaand feit. We merken dat er 
nog sprake is van zinloos geweld. Het gaat om zeer laffe geweldsda-
den. Volgens de statistieken van de federale politie liggen de cijfers 
van dat soort misdrijven tegen de lichamelijke integriteit op het grond-
gebied van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest nog steeds hoog, 
evenals de cijfers van moord en doodslag.  

08.02  Maaike De Vreese (N-VA): 

Au nom de notre groupe, je sou-
haite adresser nos condoléances à 
la famille et aux amis de la victime, 
dans notre pays mais également à 
Singapour. Il ne s'agit malheureu-
sement pas d'un fait isolé de vio-
lence gratuite. Les statistiques de 
la police fédérale indiquent que les 
chiffres relatifs à de tels délits d'at-
teinte à l'intégrité physique sont 
toujours élevés dans la Région de 
Bruxelles-Capitale, tout comme les 
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Het spreekt voor zich dat we in ons land nooit zinloos geweld mogen 
tolereren. We moeten daar keihard tegen optreden. De daders moeten 
zeer hard worden gestraft. Veiligheid moet de kerntaak, de absolute 
prioriteit zijn van de overheid. We passeren allemaal wel eens langs 
de Beurs op een of ander moment van de dag. Ik wil me niet inbeelden 
dat een van mijn naasten op een dermate brutale manier zou worden 
aangepakt.  
 
Mevrouw de minister, we moeten dat voorval aangrijpen om werk te 
maken van de strijd tegen zinloos geweld. Kunt u me een laatste stand 
van zaken geven van het trieste voorval van 7 november 2024? 
 
Kunt u meer uitleg geven bij de cijfers van de misdrijven tegen de li-
chamelijke integriteit op het Brusselse grondgebied? Hoeveel inciden-
ten waren er met steekpartijen en hoeveel schietincidenten? Bij hoe-
veel incidenten was er een fatale afloop?  
 
Welke stappen hebt u genomen in het verleden om die situatie aan te 
pakken en welke zult u nog nemen? 
 
Wanneer hebt u daarover overleg gepleegd met de Brusselse minister-
president en met de minister van Justitie? Wat leverde dat overleg op? 
 

chiffres relatifs aux meurtres et aux 
homicides. Nous ne pouvons faire 
preuve d'aucune tolérance à cet 
égard. Les auteurs de tels faits doi-
vent être sévèrement punis. Cet in-
cident devrait nous inciter à inten-
sifier la lutte contre la violence gra-
tuite. 
 
Pouvez-vous nous en dire plus sur 
le triste incident survenu le 7 no-
vembre 2024 et sur les chiffres 
concernant les délits d'atteinte à 
l'intégrité physique sur le territoire 
bruxellois? Qu'avez-vous déjà en-
trepris et que comptez-vous faire 
d'autre? 
 

08.03  Pierre Kompany (Les Engagés): Madame la ministre, le quar-

tier Aumale, dans la commune d'Anderlecht, est le théâtre d'une guerre 
de territoire sans précédent, que se livrent les acteurs du milieu de la 
drogue. La recrudescence de ce phénomène de guerre de territoire 
nous amène à des conséquences de plus en plus tragiques. Ces con-
séquences déséquilibrent les habitants du quartier. À titre d'exemple, 
on a dénombré pas moins de cinq fusillades en moins d'une semaine, 
au cours du mois d'octobre. La situation est donc devenue grave.  
 
Je suis contacté par de nombreux citoyens qui craignent pour leur vie 
et celle des membres de leur famille. En tant qu'autorité, il est essentiel 
que nous puissions répondre à ce sentiment d'insécurité qui ne cesse 
de grandir. Montrer que de tels actes font l'objet de poursuites est une 
nécessité et une obligation de l'autorité qui gère le pays. 
 
Madame la ministre, confirmez-vous une recrudescence des faits cri-
minels à Anderlecht, en comparaison avec les autres années? Com-
ment réagissez-vous face à la montée de cette violence? Quel suivi 
avez-vous réservé à cela? Avez-vous rencontré la commissaire natio-
nale de lutte contre la drogue à ce sujet? Quelles mesures sont-elles 
prévues pour restaurer la sécurité? Comment le pouvoir fédéral 
compte-t-il s'organiser, avec les autorités locales, pour lutter efficace-
ment contre le trafic de drogue? Comptez-vous déployer la réserve fé-
dérale pour soutenir les effectifs de la police locale? Comptez-vous or-
ganiser des actions coup de poing dans ladite commune? Combien 
d'effectifs policiers locaux et fédéraux sont-ils affectés à la sécurité de 
cette commune? Pouvez-vous ventiler par catégories: policiers fédé-
raux, locaux, agents de sécurité? Comptez-vous recruter et affecter 
par mobilité des effectifs fédéraux supplémentaires? Si oui, combien?  
 

08.03  Pierre Kompany (Les En-

gagés): Drugsdealers vechten om 
de Aumalewijk in Anderlecht, waar 
er een verschrikkelijke territorium-
oorlog woedt met tragische gevol-
gen die de buurtbewoners, die voor 
hun leven vrezen, zwaar verontrus-
ten. In oktober vonden er in één 
week tijd vijf schietpartijen plaats. 
De autoriteiten moeten dat groei-
ende onveiligheidsgevoel aanpak-
ken door die daden te vervolgen. 
 
Bevestigt u de toename van de fei-
ten in Anderlecht? Hoe reageert u 
op dit geweld? Hoe volgt u dat pro-
bleem op? Hebt u met de nationale 
drugscommissaris om de tafel ge-
zeten? Hoe denkt men de veilig-
heid te herstellen? Hoe zal de fede-
rale regering met de lokale overhe-
den samenwerken om de drugs-
handel te bestrijden? Zult u de fe-
derale reserve inzetten om de lo-
kale politie te ondersteunen? Zult u 
grote politieacties organiseren in 
Anderlecht? Hoeveel lokale en fe-
derale politiemensen worden er in-
gezet voor de veiligheid in Ander-
lecht? Wat is de verdeling? Wor-
den er extra federale politiemensen 
aangeworven of overgeplaatst? Zo 
ja, hoeveel? 
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08.04 Minister Annelies Verlinden: Geachte leden, zoals u al 

schetste, kreeg de politiezone Brussel HOOFDSTAD Elsene op don-
derdag 7 november omstreeks 2.30 uur de oproep dat een man ge-
wond was geraakt na een messteek. De politie was snel ter plaatse en 
diende het slachtoffer de eerste hulp toe tot de hulpdiensten en de mug 
ter plaatse waren. Het slachtoffer werd in levensgevaar naar het zie-
kenhuis overgebracht, waar hij aan zijn verwondingen overleed.  
 
Het gaat om een 25-jarige man van Singaporese afkomst die in België 
studeerde. Ik wil bij dezen mijn blijk van medeleven uitdrukken aan de 
familie en de vrienden, ook in het verre buitenland. 
 
Het gerechtelijk onderzoek naar het incident loopt nog. Daarom kan en 
mag ik geen verdere details geven over het dossier. 
 
Wat dergelijke incidenten in Brussel betreft, kan ik u de volgende infor-
matie meegeven. Tot eind oktober 2024 waren er 76 schietincidenten 
met 8 doden en 5 gewonden. In 2022 waren dat er 56, met 3 doden en 
26 gewonden. In 2023 waren het er 62, onder wie 4 doden en 28 ge-
wonden. Ongeveer 70 % van die incidenten en schietpartijen is drugs-
gerelateerd, zo’n 10 % heeft een andere oorzaak, en de onderliggende 
reden voor de circa 20 % resterende schietincidenten is niet duidelijk. 
Er is geen eenduidige oorzaak die de stijging van dergelijke gewelds-
delicten verklaart. Ik trap een open deur in als ik zeg dat allicht de toe-
nemende illegale drugshandel daarin een rol speelt. 
 
De Brusselse politie heeft al een aantal maatregelen genomen, waar-
onder de versterkte aanwezigheid van zichtbare en discrete patrouilles 
binnen de bijzondere aandachtszones, de zogenaamde hotspots. De 
politieaanwezigheid werd ook verder verhoogd en het precieze aantal 
politiepatrouilles in de Brusselse stadskern is uiteraard steeds plaats- 
en tijdsgebonden. 
 
Wat de ondersteuning door de federale politie betreft, waartoe wij eer-
der overgingen, levert de federale politie een gerichte steun, en dit ui-
teraard in overleg met de lokale politie. De betrokken korpschefs mel-
den ons dat dit in goede samenwerking verloopt. De ondersteuning 
door de federale politie zal in december geëvalueerd worden. Uiteraard 
levert ook de federale gerechtelijke politie een aanzienlijke bijdrage 
aan het identificeren en het ontmantelen van druggerelateerde clans in 
Brussel. 
 
Wat de verzameling en uitwisseling van informatie over strafbare feiten 
betreft, wordt periodiek een vertrouwelijk rapport opgesteld over de be-
langrijke feiten die gepleegd zijn in Brussel. Dat rapport wordt opge-
steld door de diensten van de DirCo van Brussel. 
 

08.04  Annelies Verlinden, mi-

nistre: Le 7 novembre vers 2 h 30, 
la zone de police Bruxelles CAPI-
TALE Ixelles a reçu un appel après 
qu'un homme a été blessé d'un 
coup de couteau. À son arrivée, la 
police a administré les premiers 
soins à la victime, qui a ensuite été 
transportée par le SMUR à l'hôpi-
tal, où elle est décédée. Il s'agit 
d'un Singapourien de 25 ans qui 
étudiait en Belgique. L'instruction 
judiciaire étant encore en cours, je 
ne peux pas fournir davantage de 
détails. 
 
Entre le 1er janvier et fin octobre 
2024, l'on a recensé 76 incidents 
de tir à Bruxelles, faisant au total 
8 morts et 5 blessés. En 2022, l'on 
a dénombré 56 incidents, faisant 
3 morts et 26 blessés. En 2023, il y 
a eu 62 incidents, faisant 4 morts 
et 28 blessés. Environ 70 % des in-
cidents de tir sont liés à la drogue. 
La croissance du trafic illicite de 
drogue explique probablement 
l'augmentation de tels crimes vio-
lents. 
 
La police bruxelloise a renforcé sa 
présence visible et discrète dans 
les hotspots. La police fédérale ap-
porte un soutien ciblé en concerta-
tion avec la police locale. Cette 
coopération sera évaluée en dé-
cembre. La police judiciaire fédé-
rale contribue également de ma-
nière significative à l'identification 
et au démantèlement des clans liés 
à la drogue. 
 
Les services du DirCo de Bruxelles 
produisent périodiquement un rap-
port confidentiel sur les faits ma-
jeurs commis à Bruxelles. 
 

Collègue Kompany, les informations fournies par la zone de police Midi 
montrent une augmentation des incidents criminels dans les quartiers 
d'Aumale, notamment en lien avec le trafic de drogue et la détention 
illégale d'armes et/ou de munitions.  
 
Entre 2023 et 2024 – jusqu'au 12 novembre –, on note une augmenta-
tion de 39 % des faits de criminalité enregistrés pour le hotspot Au-
male. Les meurtres et assassinats ont connu une augmentation en 
2024. Six cas ont été enregistrés cette année contre un seul en 2023. 
Parmi les faits de criminalité, 30 % concernent des vols, tous types 
confondus. Les faits de vandalisme représentent 16 % de la criminalité 

Bij de Brusselse politiezone Zuid 
stelde men vast dat er zich in de 
wijk rond het metrostation Aumale 
in één jaar tijd 39 % meer criminele 
incidenten voordeden, met name 
incidenten die verband houden met 
drugshandel en illegaal wapen- 
en/of munitiebezit. In 2024 werden 
er zes gevallen van moord en 
doodslag geteld, tegen één in 
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enregistrée; viennent ensuite les infractions liées aux stupéfiants qui 
comptent pour 14 %.  
 
Pour faire face à cette violence, une approche policière à deux volets 
a entre autres été développée: d'une part, un volet préventif avec la 
présence quotidienne de patrouilles dynamiques de la police et d'autre 
part, un volet répressif avec l'organisation régulière d'opérations de po-
lice dans les différents hotspots identifiés dans la commune d'Ander-
lecht.  
 
J'entretiens régulièrement des contacts avec la commissaire nationale 
Drogues dans le cadre de la stratégie d'iceberg qui suppose une ap-
proche structurelle et durable qui implique des acteurs de la lutte contre 
la criminalité organisée, en partant du citoyen jusqu'aux plus hautes 
autorités de l'État. Cette approche transversale doit permettre d'aug-
menter la résilience de la société face aux sirènes du crime organisé 
qui n'a pour objectif que la recherche du profit immédiat aux dépens de 
notre État de droit. Dans cet effort, le Commissariat national Drogues 
soutient notamment safe.brussels et les communes bruxelloises.  
 
En ce qui concerne l'approche de ces incidents à Bruxelles, la stratégie 
déployée pour augmenter la sécurité et améliorer le quotidien dans les 
hotspots est axée sur plusieurs points: la sécurité, la prévention, la co-
hésion sociale et l'infrastructure. 
 
Les opérations coup de poing n’ont aucun sens sans investissement 
dans les autres axes. En outre, ces mesures sont combinées de ma-
nière à ce que chaque hotspot fasse l’objet d’une approche dédiée à 
la spécificité du lieu et à ses besoins. 
 
Comme déjà mentionné depuis la fin du mois d’octobre, la réserve de 
la police fédérale, le FERES, est déployée pour soutenir les effectifs 
de la zone de police Midi dans le cadre des patrouilles de surveillance 
dynamique. 
 
Pour ce qui concerne les hotspots de cette zone de police, pour le mois 
de novembre, 15 policiers locaux, 18 membres du FERES et une sec-
tion du corps d’intervention de Bruxelles sont engagés quotidienne-
ment. 
 
La police locale n’est cependant pas laissée seule pour affronter ces 
problèmes. Elle peut compter sur la police fédérale pour lui venir en 
aide et lui fournir des renforts quand cela est nécessaire. 
 

2023. Er werd een tweeledige poli-
tieaanpak op poten gezet: preven-
tie dankzij dagelijkse patrouilles en 
repressie via operaties op de hot-
spots in Anderlecht.   
 
Ik sta regelmatig in contact met de 
nationale drugscommissaris voor 
de uitwerking van een strategie van 
de ijsberg, die een structurele be-
nadering van de bestrijding van de 
georganiseerde misdaad impli-
ceert, gaande van de burger tot de 
hoogste organen van de Staat. De 
doelstelling bestaat erin de weer-
baarheid van de samenleving te-
gen de georganiseerde misdaad te 
verhogen. Het nationaal drugscom-
missariaat biedt met name onder-
steuning aan safe.brussels en de 
Brusselse gemeenten.  
 
De strategie om de veiligheid en de 
leefbaarheid op de hotspots te ver-
hogen is gebaseerd op veiligheid 
en preventie, sociale cohesie en in-
frastructuur.  
 
Het is ineffectief om grote en ge-
richte bliksemacties in bepaalde 
buurten uit te voeren zonder dat er 
in die domeinen geïnvesteerd 
wordt. Bovendien gaan die maatre-
gelen gepaard met een aanpak die 
toegespitst is op de specifieke ken-
merken van elke locatie en de be-
hoeften ervan.  
 
Sinds eind oktober ondersteunt de 
federale politiereserve (FERES) 
het personeel in de zone Brussel-
Zuid in het kader van dynamische 
toezichtpatrouilles. In november 
waren 15 politieagenten, 18 leden 
van de FERES en een afdeling van 
het Brusselse interventiekorps da-
gelijks actief in de hotspots in deze 
zone.  
 
De lokale politie staat er niet alleen 
voor, maar kan rekenen op verster-
king van de federale politie indien 
nodig. 
 

08.05  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, ik dank u voor 

uw antwoord. 
 
De collega van de N-VA heeft het over zinloos geweld. Ik hou niet van 

08.05  Ortwin Depoortere (VB): Il 

ne s'agissait pas en l'occurrence 
de violence liée à la drogue, mais 
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die term. Er is geweld en ik denk niet dat er zoiets bestaat als zinvol 
geweld. Dit is normvervaging die ontstaat. 
 
Mevrouw de minister, u zegt dat de meeste steekincidenten met dode-
lijke afloop drugsgerelateerd zijn, maar dit was hier niet het geval. Hier 
ging het om een roofoverval op een 25-jarige student die men gewoon-
weg zijn gsm wilde afnemen. 
 
Eén aspect hoorde ik niet in dit antwoord, noch bij de collega's, en dat 
is de correlatie tussen de afkomst van de dader en de criminaliteit. Dat 
is voor mij en mijn partij de olifant in de kamer. Sluit uw ogen daar toch 
niet voor. Dit is een fenomeen in Brussel dat we ook steeds meer zien 
opduiken in andere grootsteden. 
 
Tot slot, criminaliteit blijft niet beperkt tot één Brusselse politiezone. 
Men verschuift het probleem alleen maar als men verder blijft doen met 
zes verschillende politiezones. Mevrouw de minister, u weet dat mijn 
fractie een wetsvoorstel heeft ingediend om de politiezones in Brussel 
één te maken. Wij zullen daarop blijven hameren en dat wetsvoorstel 
opnieuw indienen. Ik hoop dat de volgende regering daar meer oor 
naar zal hebben dan de vivaldiregering. 
 

d'un vol à main armée dont un étu-
diant a été victime. Il manque une 
information dans la réponse four-
nie, à savoir le pays d'origine de 
l'auteur des faits. C’est de très loin 
le fait le plus important dans cette 
affaire. Cessez donc d’éluder cet 
élément central! 
 
Tant que Bruxelles fonctionnera 
avec six zones de police diffé-
rentes, on ne fera que déplacer le 
problème. C'est pourquoi mon parti 
déposera de nouveau une proposi-
tion de loi visant à fusionner ces 
zones de police. 
 

08.06  Maaike De Vreese (N-VA): Mevrouw de minister, ik heb ge-

sproken over gruwelijk geweld dat inderdaad drugsgerelateerd is. De 
cijfers die u geeft, tonen een stijging aan. Dat betekent dat we voor de 
aanpak daarvan ook een versnelling hoger zullen moeten schakelen. 
Wat we nu doen, is niet voldoende. 
 
We zullen dit geweld nooit voor 100 % kunnen voorkomen. Dat is een 
illusie, maar we moeten wel een versnelling hoger schakelen om daar 
keihard tegen te kunnen optreden. Dat zal zijn door op verschillende 
vlakken samen te werken. De federale politie kan dat niet alleen doen, 
maar wel samen met de lokale politie en vele andere spelers op het 
terrein. 
 
We zullen ons uiteindelijk ook moeten buigen over het vraagstuk van 
Brussel en de politiezones, over een eengemaakte politiezone om de 
hele problematiek aan te pakken. Er is het drugsgerelateerde geweld, 
maar er zijn in Brussel nog veel andere problemen. We moeten dit ab-
soluut ernstig nemen. 
 

08.06  Maaike De Vreese (N-VA): 

Dès lors que le nombre d'incidents 
augmente, nous devons également 
renforcer la lutte que nous menons 
pour remédier à ce problème. Il 
convient à cet effet d'améliorer la 
coopération, et ce avec la police fé-
dérale et la police locale, ainsi 
qu'avec de nombreux autres ac-
teurs de terrain. Il faut en outre re-
parler d'une zone de police unifiée 
afin de résoudre les multiples pro-
blèmes qui touchent Bruxelles. 
 

08.07  Pierre Kompany (Les Engagés): Madame la ministre, j'ai en-

tendu la réponse. J'aurais peut-être envie de conseiller mais ce n'est 
pas mon rôle, parce que vous avez déjà décrit beaucoup d'éléments 
que vous abordez et qui me satisfont. Je prends pour exemple la pro-
cédure structurelle avec la surveillance dynamique entre la police fé-
dérale et la police locale ou les services locaux. Vous avez également 
indiqué qu'une évaluation aura lieu en décembre. Je m'en tiens à cela 
pour évaluer ce que je pense qu'on peut faire. C'est surtout le pro-
gramme de sensibilisation de la population qui est très important et je 
ne sais pas comment il sera abordé. 
 

08.07  Pierre Kompany (Les En-

gagés): Een aantal elementen uit 
uw antwoord stellen mij tevreden, 
en in december wordt er een eva-
luatie uitgevoerd. Sensibilisering 
van de bevolking is zeer belangrijk, 
maar ik weet niet hoe men dat aan 
boord zal leggen.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

09 Samengevoegde vragen van 

- Sam Van Rooy aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "De veiligheid van Israëliërs/Joden in België" (56000830C) 
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- Michael Freilich aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "De maatregelen tegen het aanzwellende antisemitisme na de 
gebeurtenissen in Amsterdam" (56000845C) 

09 Questions jointes de 

- Sam Van Rooy à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur "La 
sécurité des Israéliens/Juifs en Belgique" (56000830C) 
- Michael Freilich à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur "Les 
mesures contre la montée de l'antisémitisme à la suite des événements survenus à Amsterdam" 
(56000845C) 
 

09.01  Sam Van Rooy (VB): Mevrouw de minister, de jaren 30 zijn 

terug: niet alleen in het Midden-Oosten, waar islamitische terreurorga-
nisaties zoals Hamas, Hezbollah en Islamitische Staat een tweede Ho-
locaust proberen te plegen, maar ook hier in België. Vorige week 
pleegden moslimjongeren in Amsterdam een reeks gecoördineerde 
antisemitische pogromachtige aanvallen op Joden. Dat is dus Joden-
jacht anno 2024. 
 
Afgelopen weekend volgden ook in Antwerpen, waar ik woon, online 
oproepen om op Jodenjacht te gaan. Zeven moslimjongeren werden 
preventief opgepakt alvorens ze Joden in elkaar konden gaan slaan. 
Weer maar eens blijkt dat de Joodse gemeenschap in Antwerpen extra 
beveiliging nodig heeft.  
 
Ondertussen worden voetbalwedstrijden met de Israëlische ploeg en 
een frisbeewedstrijd met Israëlische sporters geweerd uit België. Dat 
gebeurde deels uit veiligheidsoverwegingen, maar ook om politieke re-
denen. Capitulatie noem ik dat: een grove schande! 
 
Het aantal meldingen en gevallen van antisemitisme swingt eveneens 
de pan uit. We zien video's waarop Joden worden achtervolgd, uitge-
scholden of in elkaar geslagen. Veel Israëliërs en Joden voelen zich in 
België steeds onveiliger, zeker in sterk geïslamiseerde steden als Ant-
werpen en Brussel. 
 
Mevrouw de minister, mijn vragen zijn helder en de antwoorden brood-
nodig. Wat onderneemt u tegen dit toenemende, virulente en steeds 
gewelddadiger wordende antisemitisme? Wat onderneemt de regering 
opdat Israëlische toeristen en Joodse inwoners veilig kunnen zijn in 
ons land? Wil u, zoals ook burgemeester De Wever opperde, het leger 
opnieuw inzetten in de Joodse wijk? Wil u zich ervoor inzetten dat Is-
raëlische sporters en sportploegen vanaf nu altijd welkom en veilig kun-
nen zijn op ons grondgebied? Tot slot hebben de pro-Palestijnse orga-
nisaties in Brussel en Gent onomwonden verklaard dat ze achter de 
islamitische Jodenjacht staan. Kunnen deze organisaties volgens u 
verder vrij opereren op ons grondgebied? Zo ja, waarom? 
 

09.01  Sam Van Rooy (VB): La se-

maine dernière, de jeunes musul-
mans ont commis, contre des Juifs 
à Amsterdam, une série d'attaques 
antisémites coordonnées dignes 
de pogroms. Le week-end dernier, 
il y a eu, à Anvers, des appels en 
ligne à aller à la chasse aux Juifs. 
Sept jeunes musulmans ont été ar-
rêtés préventivement. Entre-
temps, des matchs de football avec 
l'équipe israélienne et un tournoi de 
frisbee auquel devaient participer 
des sportifs israéliens ne peuvent 
pas avoir lieu en Belgique. Le 
nombre de signalements et de cas 
d'antisémitisme augmente consi-
dérablement. Nombre d'Israéliens 
et de Juifs se sentent de moins en 
moins en sécurité en Belgique. 
 
Qu'entreprenez-vous pour lutter 
contre cette montée de l'antisémi-
tisme? L'armée sera-t-elle à nou-
veau mobilisée? Les équipes spor-
tives et sportifs israéliens sont-ils à 
nouveau les bienvenus? Les orga-
nisations pro-palestiniennes qui 
déclarent soutenir la chasse aux 
Juifs peuvent-elles continuer à 
opérer librement sur notre terri-
toire? 
 

09.02  Michael Freilich (N-VA): Mevrouw de minister, we hebben in-

derdaad gezien dat in Antwerpen enkele oproepen uitgebracht zijn om 
naar de buurt rond het Harmoniepark af te zakken om daar effectief op 
Jodenjacht te gaan. Dat is een copycat van recente gebeurtenissen in 
Amsterdam en dat is enorm te betreuren. 
 
Als lid van de Joodse gemeenschap kan ik u zeggen dat onze gemeen-
schap ongerust is, maar er is geen paniek. We zijn ongerust omdat we 
zien dat de grenzen steeds verlegd worden, steeds verder. Eerst ging 
het om online aanvallen en haat. Het conflict in het Midden-Oosten 

09.02  Michael Freilich (N-VA): 

L'appel à la chasse aux Juifs à An-
vers est une réitération du pogrom 
d'Amsterdam. Notre communauté 
juive est préoccupée par le fait que 
les limites soient constamment re-
poussées. L'attention médiatique 
manque d'objectivité et certains 
responsables politiques semblent 
vouloir importer le conflit israélo-
palestinien. J'espère que cela va 
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krijgt heel veel eenzijdige media-aandacht, heel polariserend. Ook en-
kele politici spreken zich eenzijdig uit en willen het conflict graag im-
porteren. We hebben gezien dat er met de verkiezingen daaromtrent 
heel wat te doen was. Nu de verkiezingen zijn gaan liggen, valt te ho-
pen dat een aantal partijen daarmee nu stopt, hoewel, we weten maar 
nooit. We zien vandaag effectief dat de polarisatie nog steeds voortge-
zet wordt. 
 
Daarom wil ik u vragen wat wij kunnen ondernemen om er zeker van 
te zijn dat de Joodse gemeenschap veilig is. Ik moet daarbij zeggen 
dat de politie van Antwerpen goed werk verricht heeft. De politieleden 
hebben kordaat opgetreden en extra manschappen ingezet afgelopen 
week, dus dat is al bij al eigenlijk nog goed gekomen. 
 
Ook vraag ik u naar het bredere plaatje, namelijk de strijd tegen het 
antisemitisme. U weet dat de Europese Commissie vraagt dat elk land 
een coördinator voor antisemitismebestrijding heeft. Ons land heeft dat 
enigszins omzeild door geen coördinator aan te stellen, maar met een 
mechanisme te werken. Dat mechanisme werkt echter niet, het is een 
papieren tijger. Ik heb mensen gesproken die in dat overlegorgaan zit-
ten. Ze zeggen dat zij een keer om de zes weken eens samenkomen 
bij een koffietje en wat broodjes. Daarbij wordt gesproken over een in-
cident hier en daar. 
 
Wat ontbreekt, is daadkracht. In Nederland, Duitsland en Groot-Brit-
tannië is één persoon bevoegd, een coördinator, die ook een budget 
ter beschikking heeft. Die coördinator kan scholen bezoeken en eve-
nementen opzetten. Hij heeft moreel gezag om te spreken en hij kan 
ook proactief ageren, niet enkel reactief, zoals het orgaan in ons land. 
Uiteraard is dat een vraag voor de volgende regering, maar ik hoop dat 
u het verzoek ondersteunt opdat de volgende regering over zo'n coör-
dinator beschikt, zodat een effectief plan voor antisemitismebestrijding 
ingevoerd wordt. 
 

s'arrêter maintenant que les élec-
tions sont terminées, même si la 
polarisation continue de s'ac-
croître. 
 
La police anversoise a agi avec fer-
meté. Que pouvons-nous faire 
pour nous assurer que la commu-
nauté juive soit en sécurité?  
 
La Commission européenne de-
mande à chaque État membre de 
désigner un coordinateur de la lutte 
contre l'antisémitisme. Notre pays 
a partiellement contourné cette de-
mande en utilisant un mécanisme, 
qui a cependant montré ses limites. 
Nous ne faisons pas assez preuve 
de dynamisme. Aux Pays-Bas, en 
Allemagne et en Grande-Bretagne, 
une seule personne est compé-
tente dans ce domaine et dispose 
d'un budget à cet égard. Soutenez-
vous cette demande de la Commis-
sion? 
 

09.03 Minister Annelies Verlinden: De regering veroordeelt uitdruk-

kelijk elke vorm van geweld, discriminatie en antisemitisme streng. Ook 
de diensten zijn daarvoor beducht. Daarom geven we sinds okto-
ber 2023 een grotere prioriteit hieraan en hebben we de diensten sa-
mengebracht. We hebben herhaaldelijk gesproken met vertegenwoor-
digers van de Joodse gemeenschap om te overleggen welke diensten 
kunnen worden ingericht voor beveiliging en bewaking. De politie en 
de veiligheids- en bewakingsdiensten leveren vandaag 24 op 24 en 
7 op 7 zeer belangrijke inspanningen, zowel in Antwerpen als in Brus-
sel, om de veiligheid van de Joodse gemeenschap en alle Joodse be-
langen en instellingen te kunnen verzekeren. 
 
Gelet op de gebeurtenissen in Amsterdam en het eventuele copycat-
gedrag zijn de Belgische veiligheidsdiensten bijzonder waakzaam. Af-
gelopen zondag hebben alle federale en lokale diensten alle informatie 
bijeengelegd en zeer kordaat gehandeld.  
 
De informatie wordt ook ter beschikking gesteld van het OCAD, dat 
vervolgens instaat voor de analyse van de dreiging ten aanzien van de 
Joodse gemeenschap en de Joodse instellingen. Het Nationaal Crisis-
centrum zal vervolgens op basis van die analyses beslissen om al dan 
niet operationele maatregelen te nemen. Die beslissingen worden bij-
gestuurd op basis van nieuwe elementen. Dat systeem geldt voor alle 
veiligheidsvraagstukken in ons land en zeker ook voor de veiligheid 

09.03  Annelies Verlinden, mi-

nistre: Le gouvernement con-
damne explicitement toute forme 
de violence, de discrimination et 
d'antisémitisme. Depuis octobre 
2023, les services accordent une 
plus grande priorité à ces phéno-
mènes. À plusieurs reprises, nous 
avons eu des échanges avec les 
représentants de la communauté 
juive. Après les événements surve-
nus à Amsterdam, nos services de 
sécurité sont particulièrement vigi-
lants. Dimanche dernier, tous les 
services fédéraux et locaux ont 
rassemblé toutes les informations 
et ont agi avec détermination.  
 
L'OCAM est chargé d'analyser la 
menace, après quoi le Centre de 
crise national décidera sur la base 
du niveau de la menace si des me-
sures s'imposent.  
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van mensen van Joodse afkomst en voor de Joodse instellingen. 
 
In geval van copycatgedrag in België naar aanleiding van de gebeur-
tenissen in Amsterdam komt het in de eerste plaats de lokale besturen 
en de lokale politie toe om de maatregelen te nemen. Zij zijn vertrouwd 
met het terrein en dat geldt ook voor de beveiliging van de Joodse ge-
meenschap en Joodse instellingen. De federale overheid biedt met alle 
veiligheids- en inlichtingendiensten en de federale politie ondersteu-
ning waar dit nodig en mogelijk is. Vorig jaar hebben we bijvoorbeeld 
de federale politie de opdracht gegeven om bijkomende toezichtspa-
trouilles te organiseren ter ondersteuning van de lokale politie in Brus-
sel en Antwerpen. Van de mensen op het terrein heb ik vernomen dat 
die samenwerking goed verloopt. 
 
Zo geven wij invulling aan de bijkomende verhoogde waakzaamheid 
die sinds de gebeurtenissen van 7 oktober 2023 aan de dag wordt ge-
legd, en zorgen wij vooral ook voor een nog meer zichtbare aanwezige 
politie op het terrein. Ik kan u bijtreden, mijnheer Freilich, dat de politie 
het fantastisch doet en dat zij al het mogelijke doet binnen haar capa-
citeiten en mogelijkheden om de veiligheid te garanderen. 
 
Uw vraag naar de inzet van de militairen van Defensie is een vraag die 
heel snel terugkomt. Uiteraard noopt zij tot een beslissing van de vol-
tallige regering. Zoals u weet, is daar vandaag geen specifiek wettelijk 
kader voor. Mijns inziens is zo'n interventie in de eerste plaats aan de 
orde wanneer uit de onafhankelijke adviezen en analyses van de vei-
ligheidsdiensten zou blijken dat de situatie en de beschikbare middelen 
van die aard zijn dat onze politiediensten niet meer in staat zijn de drei-
ging af te wenden. Zoals wij zondag en in de afgelopen dagen gezien 
hebben, stel ik vast dat tot heden de inzet van de inlichtingen- en vei-
ligheidsdiensten en de harde inzet van de verschillende politiekorpsen, 
een afdoende antwoord heeft kunnen bieden op de aangekondigde 
dreigingen zoals die werden ingeschat en geanalyseerd. 
 
Ik wil daarbij wel onderstrepen – en ik zal dit blijven herhalen – dat 
deze analyse permanent voortgezet moet worden, en opgevolgd wor-
den. Als het nodig zou zijn naar een andere inzet over te gaan, moeten 
wij die noodzaak zeker evalueren. Zoals u weet, moeten wij voor de 
bevoegdheden van Defensie een wettelijk kader maken, daar de mili-
tairen van Defensie vandaag geen processen-verbaal kunnen opma-
ken, geen arrestaties kunnen verrichten, en ook niet zonder meer in-
formatie kunnen doorgeven aan de politie. Wij moeten dus opletten of 
wij wel met de juiste middelen het kwaad van de dreiging trachten te 
bestrijden. 
 
Inzake de sportevenementen waarnaar u verwees, collega Van Rooy, 
kan ik melden dat wanneer het Crisiscentrum op de hoogte wordt ge-
steld van de aanwezigheid van een Israëlisch sportteam op het Belgi-
sche grondgebied, het contact opneemt met de betrokken politiezones 
van de verblijfplaats of de training- en wedstrijdlocaties van die ploeg. 
De nodige beschermingsmaatregelen zullen worden bepaald en be-
zorgd aan de betrokken politiekorpsen, die op hun beurt instaan voor 
de operationele vertaling ervan. Het Crisiscentrum baseert zich daar-
voor, zoals gezegd, op de dreigingsevaluaties door het OCAD. 
 
Dat is een evaluatie die wordt gemaakt. Lokale korpsen en lokale be-
sturen kunnen ook een dreigingsanalyse aanvragen aan het OCAD, 
mochten zij van oordeel zijn dat een bijkomende analyse nodig is. 

Si des comportements d'imitation 
devaient survenir en Belgique à la 
suite des événements à Amster-
dam, ce sont principalement les 
pouvoirs locaux et la police locale 
qui doivent prendre des mesures. 
Les autorités fédérales déploient 
tous les services de sécurité et de 
renseignement, ainsi que la police 
fédérale, pour apporter leur soutien 
là où c'est nécessaire et possible. 
 
La décision relative au déploiement 
de militaires doit être prise par l'en-
semble du gouvernement. Il 
n'existe pas de cadre légal en la 
matière aujourd'hui. Le déploie-
ment de militaires s'impose selon 
moi lorsqu'il ressort des analyses 
des services de sécurité, que les 
services de police ne sont plus en 
mesure de parer à la menace. Ces 
derniers jours, nous avons cons-
taté que les services de renseigne-
ment et de sécurité ainsi que les 
différents corps de police ont pu 
apporter une réponse efficace aux 
menaces annoncées. 
 
Nous devons maintenir notre suivi 
permanent et un cadre légal est né-
cessaire en ce qui concerne les 
pouvoirs de la Défense. Actuelle-
ment, les militaires ne peuvent pas 
dresser de procès-verbaux ou pro-
céder à des arrestations. 
 
Dès lors que le Centre de crise est 
informé de la présence d'une 
équipe sportive israélienne sur 
notre territoire, il contacte les 
zones de police concernées afin 
que les mesures de protection né-
cessaires soient prises. 
 
En octobre-novembre 2023, 
l'OCAM a constaté une hausse du 
nombre de signalements de me-
naces et d'incidents antisémites. 
Le sentiment subjectif d'insécurité 
et les plaintes non signalées ne 
sont pas repris dans ces statis-
tiques. Cette hausse a ensuite à 
nouveau été suivie d'une diminu-
tion du nombre de signalements of-
ficiels. Il n'est donc pas exact que 
le nombre de signalements soit 
plus élevé aujourd'hui. En octobre 
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Het OCAD heeft in oktober-november 2023 een toename gezien van 
het aantal antisemitische dreigingsmeldingen en incidenten. Dat zijn 
de officiële meldingen natuurlijk. Het subjectieve veiligheidsgevoel of 
de andere klachten die intern worden gecommuniceerd, zijn niet opge-
nomen in de statistieken, omdat de meldingen niet gebeuren. Wij heb-
ben gemerkt dat na een initiële toename van het aantal officiële mel-
dingen er sindsdien een afname is geweest. 
 
Mijnheer Van Rooy, het klopt dus niet dat er vandaag meer meldingen 
zijn dan enige tijd geleden. Toen ze echter verhoogden na okto-
ber 2023, is dat wel precies de reden geweest om naar een versterkte 
politieaandacht en -inzet over te gaan en een versterkte ondersteuning 
door de federale politie. Uiteraard blijft de verhoogde waakzaamheid 
tot op vandaag. Bij speciale evenementen wordt daarop nog meer in-
gezet, onder meer bij de aanvang en het einde van de schooltijd in de 
Joodse wijk en bij vieringen. 
 
Het is ook belangrijk te vermelden dat de dienst in het kader van de 
Strategie Extremisme en Terrorisme (Strategie TER), behalve op de 
meer algemene dreigingsanalyse ook inzet op individuele evaluaties 
van personen die het gebruik van geweld in een ideologische context 
propageren. Daarbij wordt ook voor een passende opvolging gezorgd, 
gegarandeerd door alle partners van de zogeheten Strategie TER. Bij-
komend laat dat desgevallend ook het parket toe bij aanwijzingen voor 
een haatmisdrijf een onderzoek te openen. 
 
Mijnheer Freilich, u verwees naar de coördinatie in de strijd tegen het 
antisemitisme. Ik zou niet durven stellen dat het om een papieren tijger 
gaat. Het betreft een overlegorgaan waarin de verschillende overhe-
den – ons land zit nu eenmaal op die manier in elkaar – en de verschil-
lende bevoegdheden samenkomen. Dat is niet enkel na de feiten. Er 
wordt ook ingezet op preventie en acties die in het onderwijs kunnen 
worden ondernomen. Er wordt dus wel degelijk over alle verschillende 
mogelijke schakels van de keten in de strijd tegen antisemitisme gesp-
roken. Ik zou durven stellen dat de verschillende coördinatoren van de 
strijd tegen antisemitisme daarvan deel uitmaken. 
 
Uiteraard staan wij open voor verbeteringen. U weet zelf dat het coör-
dinatiemechanisme nog geen eeuwigheid in het leven is geroepen. Ik 
heb echter wel het gevoel dat ter zake stappen vooruit worden gezet 
en dat in dat mechanisme heel gefocust wordt gewerkt in de strijd te-
gen antisemitisme. 
 
Wanneer organisaties of personen de openbare orde verstoren of drei-
gen te verstoren, is het essentieel dat de politiediensten informatie kun-
nen inwinnen. De DJSOC Terro van de federale politie volgt de ge-
beurtenissen van nabij op en neemt deel aan de informatie-uitwisseling 
aangaande de materie met alle andere veiligheids- en inlichtingendien-
sten. Informatie over gerechtelijke onderzoeken die lopen in het kader 
van dergelijke gebeurtenissen kan alleen door de betrokken gerechte-
lijke autoriteiten worden meegedeeld, en dat uiteraard om de lopende 
onderzoeken niet te schaden.  
 
De zware incidenten die vorige week plaatsvonden in Amsterdam moe-
ten wij allemaal in de strengst mogelijke bewoordingen veroordelen. Ik 
heb daarover gisteren nog gesproken met de Nederlandse minister van 
Asiel en Migratie, mevrouw Marjolein Faber, en zal morgen nog contact 

2023, la police a intensifié la vigi-
lance portée au phénomène et le 
soutien de la police fédérale a été 
renforcé. Cette vigilance accrue 
demeure d'actualité.  
 
La coordination de la lutte contre 
l'antisémitisme repose entre les 
mains d'un organe de concertation 
réunissant les différentes autorités. 
D'autres pistes activement explo-
rées sont la prévention et des ac-
tions pouvant être déployées dans 
l'enseignement. 
 
Lorsque des organisations ou des 
personnes troublent ou menacent 
de troubler l'ordre public, il est es-
sentiel que les services de police 
puissent recueillir des informations. 
La Direction centrale de la lutte 
contre la criminalité grave et orga-
nisée (DJSOC/Terro) de la police 
fédérale suit les événements de 
près et participe à l'échange 
d'informations avec d'autres ser-
vices de sécurité et de renseigne-
ment. 
 
Hier, j'ai discuté avec la ministre 
néerlandaise de l'Asile et de la Mi-
gration et, demain, je m'entretien-
drai avec le ministre néerlandais de 
la Justice et de la Sécurité. Lors-
que j'ai interrogé la ministre sur les 
mesures qu'elle souhaitait prendre 
à la suite des troubles survenus à 
Amsterdam, elle a invoqué la né-
cessité d'opter pour une justice sé-
vère. Pour le gouvernement néer-
landais, il n'est apparemment pas 
aisé non plus de mettre un terme à 
de tels incidents dans l'immédiat. Il 
se peut que la lutte contre l'antisé-
mitisme fasse l'objet d'une discus-
sion lors d'un prochain contact 
avec mes collègues européens. De 
nombreux pays sont confrontés à 
ce problème et nous pouvons ap-
prendre les uns des autres. 
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hebben met mijn homoloog, de Nederlandse minister van Justitie en 
Veiligheid, de heer David van Weel. Ik heb onder meer aan de minister 
van Asiel en Migratie gevraagd wat zij overwegen te doen met betrek-
king tot die rellen. Een van de antwoorden was dat men hoopt dat er 
snel en streng berecht zal worden. Dat is natuurlijk aan justitie. Toen ik 
vroeg naar concrete maatregelen, verwees men in de richting van die 
berechting. Het is dus ook voor de mensen in Nederland niet evident 
om daaraan onmiddellijk een einde te maken.  
 
U verwees naar die coördinatie. Ook daar is het niet bij een dag geble-
ven. Ondanks het feit dat er mogelijk aankondigingen waren op sociale 
media, dat men mogelijk bepaalde informatie had kunnen inwinnen, is 
dat toch nog kunnen gebeuren. Laten wij elkaar zeker vasthouden in 
die strijd tegen antisemitisme. Dat is mogelijk een element dat moet 
worden besproken op een volgend contact met mijn Europese colle-
ga's, informeel of in een plenaire sessie. Heel veel landen hebben im-
mers te maken met deze problematiek. Wij kunnen van elkaar leren 
hoe wij die strijd zo goed mogelijk kunnen voeren.  
 

09.04  Sam Van Rooy (VB): Mevrouw de minister, de regeringen in dit 

land, ongeacht de partijen die er deel van uitmaken, voeren al decen-
nialang een beleid van islamitische massa-integratie en islamgepam-
per. Daardoor verkeren Joden op ons grondgebied steeds meer in on-
veiligheid. In de islamitische herkomstlanden van talloze migranten en 
asielzoekers wordt antisemitisme doorgaans met de paplepel ingege-
ven. Reeds decennialang worden hier islamitische aanslagen gepland 
of gepleegd op Joodse doelwitten. Reeds decennialang moeten 
Joodse wijken, instellingen en evenementen zwaar worden beveiligd. 
Het achtervolgen en aanvallen van Joden gebeurt in Antwerpen anno 
2024 wekelijks. De situatie wordt wel degelijk erger. Onlangs nog werd 
in Brussel voor een massa moslims in het Arabisch opgeroepen om de 
Joden te verbranden.  
 
Als u en de anderen in dit Parlement het menen met de strijd tegen 
antisemitisme, stop dan met de import van islamitische Jodenhaat. Ne-
ver again is now, mevrouw de minister. 
 

09.04  Sam Van Rooy (VB): À la 

suite de la politique d'intégration 
massive des musulmans et de la 
politique laxiste envers l'islam, la 
sécurité des Juifs vivant sur notre 
sol est de plus en plus menacée. Si 
vous voulez vraiment lutter contre 
l'antisémitisme, arrêtez d'importer 
la haine des Juifs manifestée par 
les musulmans. 
 

09.05  Michael Freilich (N-VA): Mevrouw de minister, ik dank u voor 

uw antwoord. 
 
Ik heb een aantal opmerkingen. Een eerste betreft het juridisch kader 
voor de operaties van Defensie in onze straten. U weet het misschien 
niet, maar er is een wetsvoorstel hangende in dit Huis dat ik samen 
met mijn collega's heb ingediend. Ik zeg niet dat dit vandaag al het 
geval is, maar als de nood er zou zijn om Defensie in te schakelen om 
te helpen, dan moeten we wel klaar zijn. We zouden dat juridisch kader 
nu dus al moeten bespreken in dit Parlement en ik hoop dat uw partij 
daarvoor ook de nodige steun zal geven. Als die dag ooit komt, als het 
ooit zo erg wordt dat er een acute dreiging voor aanslagen is of als er 
aanslagen zijn gepleegd en we opnieuw militairen op straat moeten 
brengen, dan moeten we klaar zijn. 
 
Een tweede punt betreft de uitspraak een paar weken geleden van die 
imam in Brussel dat we de Joden moeten verbranden. Ik heb u gisteren 
op de televisie horen zeggen dat u die casus niet kent. U zou die moe-
ten kennen. De VRT heeft een factcheck gedaan en heeft nagegaan 
of die imam dat inderdaad had gezegd. De VRT heeft allerlei redenen 
gevonden om te zeggen dat hij dat eigenlijk niet echt meende. Er werd 

09.05  Michael Freilich (N-VA): Si 

nous connaissons un jour une si-
tuation tellement grave que nous 
sommes confrontés à une menace 
aiguë d'attentats ou à des attentats 
et que nous devons à nouveau en-
voyer des militaires dans nos rues, 
nous devrons être prêts. Nous de-
vons dès lors examiner dès à pré-
sent ce cadre juridique. Espérons 
que votre parti fournira le soutien 
nécessaire à cet effet. 
 
Il y a quelques semaines, un imam 
a déclaré à Bruxelles que nous de-
vions brûler les Juifs. Hier, vous 
avez affirmé que vous n'aviez pas 
eu connaissance de cette affaire. 
Un parlementaire a posé une ques-
tion à ce sujet au premier ministre 
en séance plénière. Ce centre de 
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een professor islam bijgehaald die zei dat de imam wel had gezegd dat 
men Joden moet verbranden, maar dat hij eigenlijk zionisten bedoelde. 
Een tweede argument was dat hij het wel had over verbranden, maar 
dat hij mogelijk bedoelde dat dit in de hel moet gebeuren, dat Allah hun 
ziel moet verbranden. 
 
Er werden dus allerlei excuses aangebracht, maar het feit is dat een 
imam in Brussel een paar weken geleden daadwerkelijk opriep om de 
Joden te verbranden. Een van mijn collega's heeft daarover in de ple-
naire vergadering zelfs een vraag gesteld aan de premier, dus dat u 
dat niet weet, is op zich al een probleem. Dat coördinatiecentrum werkt 
dus blijkbaar niet goed genoeg. Uit onze informatie blijkt dat die man 
nog steeds niet is geïdentificeerd, ondervraagd, gearresteerd of be-
recht. 
 
Het is belangrijk dat deze regering toont dat ze ernstige maatregelen 
neemt in de strijd tegen het antisemitisme. Het mag niet enkel bij woor-
den blijven, we moeten ook daden hebben. Woorden zoals die van die 
imam mogen we als samenleving nooit tolereren. Ik kijk daarvoor naar 
u, naar de voltallige regering en naar uw collega, de minister van Jus-
titie, om daar voor eens en altijd paal en perk aan te stellen. 
 

coordination ne fonctionne donc 
manifestement pas suffisamment 
bien. Cet homme n'a toujours pas 
été identifié, auditionné, arrêté ou 
jugé. Le gouvernement doit mon-
trer qu'il prend des mesures sé-
rieuses pour lutter contre l'antisé-
mitisme et il doit réprimer ce type 
d'allégations. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

10 Vraag van Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democratische Vernieuwing) over "De enorme toename van het aantal camera’s op 
openbare plaatsen" (56000837C) 

10 Question de Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 

démocratique) sur "L'énorme augmentation du nombre de caméras dans les lieux publics" (56000837C) 
 

10.01  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, deze kwestie 

kwam recentelijk in het nieuws. Ik verwijs naar mijn schriftelijk inge-
diende vraag. 
 
Meer dan een half miljoen. Bijna 530.000. Minstens zoveel camera's 
houden onze burgers op openbare plaatsen in de gaten. Dat is meer 
dan een vervijfvoudiging tegenover 2019, toen er amper 100.000 wa-
ren. En dat zijn enkel nog maar de exemplaren die aangegeven zijn. 
Heel wat zijn niet opgenomen in de cijfers – het zogenaamde 'dark 
number'. 
 
Onze burgers hebben geen zicht op het aantal en de locaties van die 
vele camera's; een totaal gebrek aan transparantie. Ook de overheids-
diensten hebben slechts een onvolledig beeld via toepassingen als 
'CamELIA'. Van een nationaal cameraregister is dus al helemaal geen 
sprake. 
 
Zo kan men geen proportionaliteitstoets uitvoeren. Of overheidscame-
ra's effectief nodig zijn - bijvoorbeeld voor de veiligheid - of louter een 
onnodige invasie van de privacy zijn, kan niet gecontroleerd worden. 
 
Ook het doel van al die camera's is allesbehalve duidelijk. Toestellen 
die nu geplaatst worden voor ogenschijnlijk legitieme doeleinden, kan 
de staat in de toekomst voor heel wat andere doeleinden aanwenden. 
Denk maar aan ANPR-camera's, destijds geplaatst door minister van 
Binnenlandse Zaken Jan Jambon (N-VA) als een 'schild tegen misdaad 
en terrorisme' en nu onder meer gebruikt om de staatskas te vullen met 

10.01  Ortwin Depoortere (VB): 

Près de 530 000 caméras surveil-
lent les citoyens dans les lieux pu-
blics. Il existe également un grand 
chiffre noir de caméras non décla-
rées. Faute de registre national des 
caméras, il n'est pas possible d'ef-
fectuer un contrôle de proportion-
nalité. En outre, la finalité de ces 
caméras est tout sauf claire.  
 
Combien de caméras sont-elles 
installées dans nos lieux publics? 
Qui y a accès et comment les 
images sont-elles utilisées? 
Qu'est-ce qui empêche les autori-
tés d'utiliser les caméras à d'autres 
fins que celles initialement pré-
vues, comme le bouclier de camé-
ras ANPR contre la criminalité, qui 
est finalement utilisé pour infliger 
des amendes et remplir ainsi les 
caisses de l'État? 
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boetes uit een zee aan trajectcontroles. 
 
Hoeveel camera's zijn er exact op onze openbare plaatsen? 
Gaat de overheid regelmatig na of een camera noodzakelijk is en zo 
ja, hoe? 
Wie heeft toegang tot het cameranetwerk van lokale en hogere over-
heden? 
Waarvoor kunnen de beelden gebruikt worden? 
Als camera's voor een bepaald doel geplaatst worden, wat belet de 
staat om het voor andere doeleinden aan te wenden? 
Zijn er plannen om beelden te laten behandelen door artificiële intelli-
gentie? 
Gaat u werk maken van een nationaal cameraregister? 
Zo ja, op welke termijn komt dit nationaal cameraregister er? 
 

10.02 Minister Annelies Verlinden: Mijnheer Depoortere, alles houdt 

met alles verband, zo ook camera’s en de vaststelling van misdrijven. 
 
Iedere bewakingscamera moet volgens de camerawet worden gebruikt 
om misdrijven tegen personen of goederen te voorkomen, vast te stel-
len of op te sporen. Overheden kunnen tevens bewakingscamera’s in-
zetten om overlast in de zin van artikel 135 van de nieuwe gemeente-
wet te voorkomen, vast te stellen of op te sporen en ook om de naleving 
van gemeentelijke reglementen te controleren of de openbare orde te 
handhaven.  
 
Momenteel zijn er bij de FOD Binnenlandse Zaken 6.072 niet-politio-
nele bewakingscamera’s aangegeven die de openbare ruimte kunnen 
filmen. Het gaat hier om camera’s die worden geplaatst door de over-
heden. Het cijfer dat in de media is verschenen, namelijk 528.053 ca-
mera’s, omvat ook de bewakingscamera’s van de zogenaamde beslo-
ten plaatsen, dus op privéterrein en niet specifiek gericht op de open-
bare ruimte. Het is mogelijk dat bij deze 521.981 camera’s een klein 
deel van de openbare ruimte mee wordt gefilmd, maar het doel van die 
camera’s – en eigenlijk ook het kader daarvoor – is de besloten plaats 
beveiligen, niet de openbare ruimte bewaken. 
 
In het algemeen kan worden gesteld dat er momenteel een zesdui-
zendtal niet-politionele camera’s zijn die de openbare ruimte filmen. 
Voor de niet-politionele bewakingscamera’s is er een aangifteplicht via 
de website van de FOD Binnenlandse Zaken, zowel voor overheden 
als voor privépersonen en ondernemingen. Het is belangrijk erop te 
wijzen dat de juistheid van de gegevens volledig bij de aangever ligt. 
Het betreft geen beheer van de camera’s, maar slechts een monitoring 
van de aangifteplicht.  
 
De federale politie beheert momenteel 5.457 ANPR-camera’s en 3.926 
erbij horende overzichtscamera’s. De federale en lokale politiezones 
geven daarnaast hun bewakingscamera’s rechtstreeks aan in de data-
bank CamELIA. Het CamELIA-register groepeert ook de gegevens van 
de FOD Binnenlandse Zaken. Dit CamELIA-register kan niet be-
schouwd worden als een authentieke bron die precies aangeeft hoe-
veel camera’s er in België hangen. Het register heeft immers een louter 
politioneel doel, te weten de ondersteuning van een politionele op-
dracht. 
 
Het is aan de verwerkingsverantwoordelijke om de beginselen van de 

10.02  Annelies Verlinden, mi-

nistre: Toute caméra de surveil-
lance doit être utilisée dans le but 
de prévenir, constater ou déceler 
des infractions contre les per-
sonnes ou les biens. Les pouvoirs 
publics peuvent également y re-
courir pour prévenir, constater ou 
déceler des incivilités ainsi que 
pour contrôler le respect des règle-
ments communaux, ou maintenir 
l'ordre public. 
 
À l'heure actuelle, 6 072 caméras 
de surveillance non policières ca-
pables de filmer l'espace public 
sont déclarées au SPF Intérieur. Le 
chiffre de 528 053 caméras paru 
dans les médias porte aussi sur les 
caméras de surveillance des lieux 
fermés. Les caméras de surveil-
lance non policières sont soumises 
à une obligation de déclaration par 
le biais du site web du SPF Inté-
rieur. Il ne s'agit que d'un monito-
ring, l'exactitude de la déclaration 
incombe entièrement au déclarant. 
 
La police fédérale gère actuelle-
ment 5 457 caméras ANPR ainsi 
que 3 926 caméras de vue d'en-
semble qui y sont liées. Par ail-
leurs, les zones de police fédérales 
et locales déclarent directement 
leurs caméras de surveillance dans 
la base de données CamELIA, qui 
ne constitue toutefois pas une 
source authentique pour la déter-
mination du nombre de caméras. 
 
Le responsable du traitement doit 
vérifier le respect des principes du 
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algemene verordening gegevensbescherming (AVG), waaronder fina-
liteit, subsidiariteit en proportionaliteit, af te toetsen en vast te leggen 
alvorens over te gaan tot de ingebruikname van een bewakingscamera 
of een politionele camera.  
 
De toegang tot het cameranetwerk door de autoriteiten wordt bepaald 
door de desbetreffende verwerkingsverantwoordelijke. Wie toegang 
heeft tot de politionele gegevens, waaronder CamELIA en ANPR, 
wordt geregeld door de richtlijn en de bijhorende fiches van de MFO-3 
van de ministers van Justitie en van Binnenlandse Zaken betreffende 
het informatiebeheer inzake gerechtelijke en bestuurlijke politie.  
 
Het bekijken van realtimebeelden van de openbare ruimte gebeurt on-
der toezicht van de politiediensten. Naast de politie hebben we ook de 
verwerkingsverantwoordelijke. Verder dient de verwerkingsverant-
woordelijke de camerabeelden kosteloos te bezorgen aan de politie-
diensten indien de politie die beelden opvraagt in het kader van haar 
opdracht van bestuurlijke of gerechtelijke politie en de beelden het 
reeds vastgestelde misdrijf of de reeds vastgestelde overlast betreffen. 
De politiediensten zijn bevoegd voor de handhaving van de camera-
wet. Een rechter kan eventuele sancties opleggen in geval van inbreu-
ken op de camerawet.  
 
In het kader van de AI-verordening heeft de FOD Economie een werk-
groep opgericht, waarin de geïntegreerde politie is vertegenwoordigd, 
om de toekomstige mogelijkheden en specifieke behoeften van de po-
litie op dat gebied te bespreken. Vanuit mijn departement zijn er geen 
concrete wetsontwerpen in opmaak om AI-tools zoals gezichts- of 
emotieherkenning te activeren op camera’s in de openbare ruimte. Het 
spreekt voor zich dat ook dat thema het voorwerp uitmaakt van toe-
komstige regeringsonderhandelingen. 
 

Règlement général sur la protec-
tion des données (RGPD) – dont la 
finalité, la subsidiarité et la propor-
tionnalité – et définit l'accès au ré-
seau de caméras. L'accès aux don-
nées policières est régi par la direc-
tive commune MFO-3 des mi-
nistres de la Justice et de l'Intérieur 
relative à la gestion de l'information 
de police judiciaire et de police ad-
ministrative. 
 
Le visionnage en temps réel 
d'images dans les espaces publics 
s'effectue sous la surveillance des 
services de police, qui sont égale-
ment compétents en matière d'ap-
plication de la loi portant sur les ca-
méras. En cas d'infractions, un 
juge peut infliger des sanctions. 
 
Le SPF Économie a créé un 
groupe de travail chargé d'exami-
ner les possibilités futures et les 
besoins spécifiques de la police en 
matière d'intelligence artificielle. 
Aucun projet de loi concret n'est en 
cours d'élaboration pour le mo-
ment. Il est évident que toutes ces 
questions feront l'objet des futures 
négociations gouvernementales. 
 

10.03  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, ik denk dat u 

mijn bezorgdheid deelt. We hebben dit debat ook tijdens de vorige le-
gislatuur een paar keer gevoerd. Of het nu gaat om officiële of niet-
officiële, er is toch wel een enorme toename van het aantal camera's.  
 
Er is inderdaad een dark number. Meer en meer privépersonen instal-
leren een camera zonder aangifte. U zegt inderdaad terecht dat men 
daartoe verplicht is, maar als men het niet doet, kan men daarop weinig 
controle uitoefenen. We moeten daarvan toch wel werk maken deze 
legislatuur.  
 
In mijn ogen dient een camera nog steeds om de criminaliteit te bestrij-
den. Gezien de toename van het aantal ANPR-camera's heeft de be-
volking meer en meer het gevoel dat die vooral gebruikt worden om de 
gemeentekas te spijzen. Het heeft niets meer te maken met de bestrij-
ding van criminaliteitsfenomenen.  
 
Ik ben voorstander van het gebruik van camera's, maar dat moet doel-
gericht gebeuren, bijvoorbeeld op criminaliteitsgevoelige invalswegen 
of op criminaliteitsgevoelige plaatsen, zoals bij sluikstort enzovoort. In 
Antwerpen worden ze daarvoor blijkbaar al gebruikt, met resultaat. De 
toename van het aantal camera's die voor alle mogelijke toepassingen 
gebruikt worden, niet het minst om de gemeentekassen te spijzen, is 
een stap te ver. 
 
Het debat zal wel nog gevoerd worden in de toekomst.  

10.03  Ortwin Depoortere (VB): 

Je pense que vous partagez mon 
inquiétude. Le nombre de caméras 
augmente, mais tout le monde ne 
respecte pas l'obligation de décla-
ration. Le contrôle en la matière 
pourrait être amélioré. Les camé-
ras servent à lutter contre la crimi-
nalité et non à alimenter les 
caisses communales. Je suis favo-
rable à l'utilisation des caméras, 
mais elle doit être ciblée. Nous au-
rons encore l’occasion de mener 
ce débat.  
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Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

11 Vraag van Maaike De Vreese aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democratische Vernieuwing) over "De evaluatie van het Nationaal Veiligheidsplan" 
(56000839C) 

11 Question de Maaike De Vreese à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 

démocratique) sur "L'évaluation du Plan national de sécurité" (56000839C) 
 

11.01  Maaike De Vreese (N-VA): Mevrouw de minister, het Nationaal 

Veiligheidsplan 2022-2025 (NVP) werd goedgekeurd in 2022. Het om-
vat alle veiligheidsthema's die, naast alle andere uitdagingen, bijzon-
dere aandacht van alle politiediensten vragen. Het hoofddoel van het 
plan is om alle politiediensten maximaal te laten samenwerken. Het 
plan duidt ook 15 veiligheidsfenomenen aan die door de politiediensten 
worden aangepakt. 
 
Het eerste kwalitatieve opvolgingsrapport werd eind april 2023 aan de 
Federale Politieraad voorgelegd. Het vormt de basis voor de in 2024 
geplande evaluatie, die misschien al afgerond is. Dat rapport bevat de 
tussentijdse resultaten van de bijdragen van de geïntegreerde politie 
en de eventueel vastgestelde obstakels. Samengevat leidde het bij de 
geïntegreerde politie tot een groot aantal initiatieven om de aanpak van 
de fenomenen te verbeteren, de routinematige acties voort te zetten of 
de bestaande werkingsprocessen te verankeren. 
 
Door de context en de evolutie van de veiligheid moesten bepaalde 
keuzes worden gemaakt, zoals toegenomen aandacht voor het thema 
van de georganiseerde criminaliteit en de georganiseerde drugscrimi-
naliteit. 
 
Mevrouw de minister, op welke manier laat het Nationaal Veiligheids-
plan alle politiediensten beter samenwerken? 
 
Kan u een overzicht geven van de tussentijdse resultaten en de vast-
gestelde obstakels uit het rapport van 2023? Hoe zullen die obstakels 
worden verholpen? Is de in 2024 geplande evaluatie al afgerond? 
 
Welke keuzes werden gemaakt betreffende de toegenomen aandacht 
voor de georganiseerde criminaliteit en drugscriminaliteit? 
 
Welke lessen trekt u voor het opstellen van het volgende Nationaal 
Veiligheidsplan? Moet daar volgens u ook een financieel plan aan wor-
den gekoppeld? 
 
Wanneer mogen we de globale evaluatie van de werking van de geïn-
tegreerde politie door de Federale Politieraad verwachten? 
 

11.01  Maaike De Vreese (N-VA): 

Le premier rapport de suivi qualita-
tif de la mise en œuvre du Plan na-
tional de sécurité (PNS) 2022-2025 
a été présenté fin avril 2023. Il offre 
une base pour l'évaluation prévue 
en 2024, qui a peut-être déjà été fi-
nalisée. 
 
Comment le PNS permet-il une 
meilleure coopération entre tous 
les services de police? Quels sont 
les résultats intermédiaires? Com-
ment les obstacles éventuels se-
ront-ils aplanis? L'évaluation est-
elle déjà bouclée? Quels choix ont-
ils été opérés? Un prochain PNS 
devrait-il être assorti d’un plan fi-
nancier? Quand l'évaluation du 
fonctionnement de la police inté-
grée sera-t-elle prête? 
 

11.02 Minister Annelies Verlinden: Collega De Vreese, elk Nationaal 

Veiligheidsplan is een belangrijk strategisch referentiekader. De geïn-
tegreerde politie richt met het NVP haar interne werking op de verschil-
lende beleidsprioriteiten inzake veiligheid en criminaliteit, maar zal bo-
vendien met alle overheden en betrokken partners ook extern meewer-
ken aan een multidisciplinaire ketenaanpak van de diverse veiligheids-
fenomenen. 
 

11.02  Annelies Verlinden, mi-

nistre: Avec le PNS, la police inté-
grée concentre ses opérations in-
ternes sur les différentes priorités 
stratégiques en matière de sécurité 
et de criminalité. L'évaluation du 
PNS 2022-2025 sur la base du rap-
port de suivi est prévue pour l'an-
née prochaine. Le Conseil fédéral 
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Voor de interne samenwerking tussen de federale en lokale politie, als-
ook voor de coördinatie van de uitvoering van het NVP op het niveau 
van elk gerechtelijk arrondissement, heeft de DirCo in samenspraak 
met de gerechtelijke directeur een essentiële integrerende rol te ver-
vullen. Zij nemen daartoe gezamenlijke initiatieven, indien nodig sa-
men met de lokale politiezones binnen hun arrondissement. 
 
De evaluatie van het NVP 2022-2025 zal zoals steeds worden geba-
seerd op het opvolgingsrapport en is gepland voor volgend jaar. De 
Federale Politieraad, die volgens de wet bevoegd is voor de evaluatie 
van het NVP, zal zijn bevindingen baseren op deze rapportage. Het is 
bijgevolg te voorbarig om nu al conclusies te formuleren. De inzichten 
uit dit laatste rapport zullen een beeld geven van de behaalde resulta-
ten en de uitdagingen, die op hun beurt mee de richting zullen bepalen 
van het volgende NVP voor de periode 2026-2029. 
 
Het is evident dat bij het opstellen van een nieuw NVP ook rekening 
wordt gehouden met de beleidsprioriteiten van de volgende regering. 
Dit neemt niet weg dat binnen het huidige NVP reeds gerichte maatre-
gelen werden genomen met betrekking tot zowel de transversale 
thema’s als de veiligheidsfenomenen, waarvan de resultaten verder 
worden uitgewerkt in het aankomende rapport. 
 
Wel kan al worden gesteld dat tastbare resultaten werden bereikt. Zo 
werd voor de illegale drugshandel ingezet op de ontmanteling van cri-
minele organisaties, het opzetten en verfijnen van beeldvorming op 
strategisch en operationeel niveau, evenals een versterkte aanwezig-
heid op het terrein, bijvoorbeeld door de oprichting van een Havenbe-
veiligingskorps in de haven van Antwerpen. 
 
De Federale Politieraad is bovendien belast met de evaluatie van de 
werking en de organisatie van de federale politie en de lokale politie-
diensten, met name op basis van rapporten opgesteld door de Alge-
mene Inspectie van de Federale Politie en de Lokale Politie. 
 
De laatste evaluatie door de Federale Politieraad werd op 24 januari 
jongstleden aan de voogdijministers bezorgd. Ik kan u al enkele aan-
bevelingen uit het rapport meegeven, waarrond reeds intensief ge-
werkt werd: de optimalisering van het rekruterings- en selectieconcept, 
de verbetering van de opleiding, de uitbreiding van de bestuurlijke aan-
pak en de actievere bewaking van de integriteit van de politie. Uiteraard 
zullen die opgestarte werven in de komende maanden en jaren nog 
verder moeten worden gezet.  
 

de police, qui est légalement res-
ponsable de l'évaluation, fondera 
ses conclusions sur ce rapport. Il 
est prématuré de tirer des conclu-
sions à ce stade. 
 
Lors de l'élaboration d'un nouveau 
PNS, les priorités stratégiques du 
prochain gouvernement seront 
bien entendu prises en compte. Il 
n'en reste pas moins que des me-
sures ciblées ont déjà été prises 
dans le cadre du PNS existant, y 
compris en ce qui concerne les 
phénomènes de sécurité. Des ré-
sultats tangibles ont été obtenus. 
En ce qui concerne le trafic de 
drogue, on a notamment misé sur 
le démantèlement d'organisations 
criminelles et le renforcement de la 
présence sur le terrain. 
 
Le Conseil fédéral de police est 
également chargé de l'évaluation 
du fonctionnement et l'organisation 
de la police fédérale et des ser-
vices de police locaux. Les mi-
nistres de tutelle ont reçu la der-
nière évaluation le 24 janvier 2024. 
Elle contient des recommandations 
qui ont déjà fait l'objet d'un travail 
intensif: l'optimisation du concept 
de recrutement et de sélection, 
l'amélioration de la formation, 
l'élargissement de l'approche ad-
ministrative et le contrôle plus actif 
de l'intégrité de la police. 
 

11.03  Maaike De Vreese (N-VA): Dat volstaat, bedankt.  

 

 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

12 Question de Ismaël Nuino à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 

démocratique) sur "La situation à la gare du Midi" (56000843C) 

12 Vraag van Ismaël Nuino aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democratische Vernieuwing) over "De situatie in en bij het Zuidstation" (56000843C) 
 

12.01  Ismaël Nuino (Les Engagés): Madame la ministre, l’insécurité 

présente à la gare du Midi perdure et continue de préoccuper les usa-
gers et le voisinage. Le 11 septembre 2024 est paru un article dans le 
média international Politico, qui n'était évidemment pas le seul à traiter 

12.01  Ismaël Nuino (Les Enga-

gés): De onveiligheid in en rond het 
Zuidstation is een bron van onge-
rustheid voor de reizigers en de 
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ce sujet, mais qui mettait en lumière l'insécurité et le danger perçus à 
la gare du Midi. Une nouvelle fois, la situation y est décrite longuement. 
L’article rassemble notamment de nombreux témoignages très préoc-
cupants et décrivant une situation qui ne semble pas avoir évolué. 
 
Entre 2018 et 2022, la gare du Midi connaissait un nombre de crimes 
annuels d'environ 3 500, chiffre immense qui équivaut à 10 crimes par 
jour. L'année dernière, cette situation avait pris place au cœur de nom-
breux débats, poussant le gouvernement à agir et à proposer notam-
ment l'installation d'un commissariat de police à l'intérieur de la gare. 
Des mesures plus fortes avaient été annoncées, puisque l'on parlait 
d'un plan en 22 points, si je ne m'abuse. 
 
Pourtant, force est de constater que, plus d'un an après, la situation y 
est toujours aussi préoccupante. Ce statu quo est inquiétant pour les 
voyageurs, qu'ils soient belges ou non, puisque cette gare sert énor-
mément au trafic international, mais également pour tous les citoyens 
qui passent par là et qui vivent aux alentours, subissant donc cette 
insécurité.   
 
Madame la ministre, comment comptez-vous répondre à ces préoccu-
pations? Surtout, où en êtes-vous dans le déploiement des 22 me-
sures annoncées l’année dernière? Comment la coopération avec les 
autorités régionales et locales se déroule-t-elle, étant donné que ce 
territoire concerne plusieurs communes? Allez-vous prendre des me-
sures complémentaires, vu que la situation ne s'améliore pas? 
 

omwonenden. Het internationale 
persorgaan Politico bericht over 
deze situatie, die blijft aanslepen. 
In de periode 2018-2022 vonden er 
ongeveer 3.500 misdaden per jaar 
plaats in het station, dit zijn er tien 
per dag. De vele debatten hierover 
brachten de regering er vorig jaar 
toe actie te ondernemen en de 
opening van een politiekantoor in 
het station Brussel-Zuid voor te 
stellen. Vandaag, meer dan een 
jaar later, moeten we echter vast-
stellen dat de situatie bar weinig 
veranderd is, zowel voor de reizi-
gers als voor passanten en buurt-
bewoners. 
 
Welk antwoord biedt u op die be-
zorgdheid? Hoe staat het met de 
22 maatregelen die in 2023 aange-
kondigd werden? Hoe verloopt de 
samenwerking met de gewestelijke 
en lokale autoriteiten, aangezien 
de zone in kwestie zich uitstrekt 
over meerdere gemeenten? Zult u 
bijkomende maatregelen treffen, 
omdat de situatie maar blijft duren? 
 

12.02  Annelies Verlinden, ministre: Cher collègue, en ce qui con-

cerne la gare du Midi, le plan d'action continue de se développer. 
Comme vous le savez, la coordination des trois axes de ce plan se fait 
au niveau de la Région de Bruxelles-Capitale.  
 
L'axe 1 est piloté par le directeur coordinateur (DirCo) de la police fé-
dérale de Bruxelles en collaboration avec le chef de corps de la zone 
de police locale Bruxelles-Midi. Cet axe concerne la lutte contre les 
phénomènes criminels et l'illégalité dans et autour du bâtiment de la 
gare de Bruxelles-Midi. 
 
La police fédérale m'a également informée que les dernières réalisa-
tions sont en cours en vue de l'ouverture d'un poste de police à la gare 
du Midi. Lors du conclave budgétaire d'octobre 2023, les fonds néces-
saires ont été libérés à cet effet, en ce compris le renforcement des 
effectifs de la police fédérale des chemins de fer, pour assurer le fonc-
tionnement de ce poste. 
 
En matière de prévention et de cohésion sociale, des comités de quar-
tier sont régulièrement mis en place au sein de la zone de police pour 
permettre aux habitants d'exprimer leurs besoins et de discuter des 
problématiques locales. Ces rencontres favorisent également une 
meilleure compréhension des enjeux de sécurité par la population. 
 
En ce qui concerne les mesures complémentaires, le ministre-prési-
dent de la Région de Bruxelles-Capitale a prolongé l'arrêté permettant 
aux communes de mettre en œuvre des mesures administratives spé-
cifiques pour lutter contre certaines nuisances. Cela inclut par exemple 

12.02 Minister Annelies Verlin-

den: Het actieplan voor het Zuid-
station wordt voortgezet. Het Brus-
sels Hoofdstedelijk Gewest coördi-
neert de drie assen. As 1, die ge-
stuurd wordt door de DirCo van de 
Brusselse federale politie in sa-
menwerking met de korpschef van 
de zone Brussel-Zuid, betreft de 
bestrijding van criminele fenome-
nen en illegaliteit in en rond het sta-
tion. 
 
Eerlang zal er in het station een po-
litiepost geopend worden. Tijdens 
het begrotingsconclaaf van oktober 
2023 werden er daartoe de nodige 
middelen uitgetrokken, onder meer 
ter versterking van de spoorwegpo-
litie. 
 
In de politiezone worden er regel-
matig buurtcomités opgericht opdat 
de bewoners hun noden zouden 
kunnen uiten, wat ook het begrip 
van de bevolking voor veiligheids-
kwesties bevordert. 
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l'interdiction de consommer de l'alcool sur la voie publique et la ferme-
ture des établissements horeca à 1 heure du matin. Ces décisions ont 
été prises dans le but de préserver la tranquillité et le bien-être des 
habitants, notamment dans les environs de la gare du Midi. 
 
En outre, un conseil zonal de sécurité spécifique a entre autres été 
consacré à cette problématique ce 21 octobre 2024. Le service du 
DirCo, la police judiciaire fédérale de Bruxelles et les autorités judi-
ciaires étaient présents à ce conseil. Cette réunion a été positive et 
constructive. Le DirCo de Bruxelles est en contact régulier avec le Haut 
fonctionnaire de l'agglomération bruxelloise. Une nouvelle réunion de 
travail a lieu aujourd'hui. 
 

De minister-president van het Ge-
west heeft het besluit verlengd dat 
de gemeenten de mogelijkheid 
biedt specifieke maatregelen te ne-
men om bepaalde vormen van 
overlast te bestrijden, zoals het 
verbod op alcoholconsumptie op 
de openbare weg. 
 
Op 21 oktober werd er een verga-
dering van de zonale veiligheids-
raad aan de kwestie gewijd, die 
constructief verliep. De Brusselse 
DirCo heeft regelmatig contact met 
de hoge ambtenaar van Brussel. 
Vandaag vindt er een vergadering 
plaats. 
 

12.03  Ismaël Nuino (Les Engagés): Madame la ministre, je vous re-

mercie pour vos réponses.  
 
Je me réjouis d’entendre que l’ouverture du commissariat à la gare du 
Midi aura lieu prochainement. Je suis ravi d’entendre également que 
les fonds ont pu être obtenus pour ce faire. 
 
L’augmentation des effectifs de la police des chemins de fer est aussi 
très importante. Mais, au nom des Engagés, je veux rappeler que l’on 
ne devra pas – et ce n’est pas que votre responsabilité – se limiter à la 
question sécuritaire. Inévitablement, vous avez cette responsabilité sé-
curitaire que vous essayez de traiter le plus efficacement possible. Ce-
pendant, dans ce genre de cas, il faudra, à l’avenir, pour les cinq pro-
chaines années, lutter fortement contre les réseaux qui sont beaucoup 
plus larges, en Belgique et particulièrement à Bruxelles, du narcotrafic 
et de la criminalité de manière générale. Ce n’est pas uniquement en 
ajoutant des policiers à la gare du Midi que l'on réussira à faire face à 
ces problèmes-là. Il y a aussi des problèmes de santé publique qu’il 
faut traiter.  
 
Santé publique, prévention, sécurité, et justice, ce sont des priorités 
sur lesquelles je ne manquerai pas de réintervenir dans les années qui 
viennent.  
 

12.03  Ismaël Nuino (Les Enga-

gés): Ik ben blij dat er binnenkort 
een politiebureau in het Zuidstation 
zal worden geopend en dat het per-
soneelsbestand van de spoorweg-
politie zal worden uitgebreid. Men 
mag zich echter niet beperken tot 
een loutere veiligheidsaanpak, 
men moet ook de strijd aanbinden 
tegen de netwerken van de geor-
ganiseerde misdaad, de proble-
men op het stuk van de volksge-
zondheid oplossen en het gerech-
telijk apparaat versterken. 
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

13 Question de Pierre Jadoul à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 

démocratique) sur "Le transfèrement des détenus assuré par la Direction de la sécurisation (DAB) de 
la police fédérale" (56000844C) 

13 Vraag van Pierre Jadoul aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democratische Vernieuwing) over "De overbrenging van gedetineerden door de 
Directie beveiliging (DAB) van de federale politie" (56000844C) 
 

13.01  Pierre Jadoul (MR): Madame la ministre, en Belgique, la Direc-

tion de la sécurisation (DAB) de la police fédérale est notamment res-
ponsable d'assurer le transfèrement des détenus et la police des cours 
et tribunaux. 
 
La DAB se compose, sauf erreur, d'une direction unique et centrale à 

13.01  Pierre Jadoul (MR): De Di-

rectie beveiliging (DAB) van de fe-
derale politie zorgt voor de over-
brenging van gedetineerden en de 
handhaving van de orde in de ho-
ven en rechtbanken. Eén centrale 
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Bruxelles qui chapeaute un ensemble d'unités déconcentrées. En ce 
qui concerne la police des cours et tribunaux, il y a 12 unités DAB, soit 
une par arrondissement judiciaire. 
 
Le 31 octobre dernier, une juge du tribunal correctionnel de Bruxelles 
n'a eu d'autre choix que de prononcer l'irrecevabilité des poursuites à 
l'égard d'une personne accusée de vols du fait de l'absence à plusieurs 
reprises du prévenu qui n'a pas été transféré vers le tribunal par la 
DAB. Pour l'audience du 3 octobre, le parquet avait pourtant bien si-
gnalé par mail à la prison de Malines que le détenu devait "absolument 
être extrait" de la prison pour se présenter au tribunal. Rien n'y fit une 
fois encore. 
 
La juge a donc fini par considérer que "les manquements successifs 
des services dûment mandatés par le ministère public en vue de l'ex-
traction et du transfert du prévenu aux fins de comparaître devant le 
tribunal emportent clairement une violation irrémédiable des droits de 
la défense et du droit à un procès équitable". 
 
La DAB de la police fédérale est donc en l'occurrence pointée du doigt 
pour des dysfonctionnements. Celle-ci répond que "dans le cas évo-
qué, il s'agit malheureusement d'un problème d'échange d'informa-
tions entre partenaires concernant la priorité donnée". 
 
Madame la ministre, pouvez-vous faire le point et la clarté sur ces ré-
cents dysfonctionnements constatés au sein de la DAB? Quelles pistes 
d'amélioration envisagez-vous afin d'éviter ce type de problèmes? Le 
manque de personnel au sein de la DAB est souvent invoqué. Est-il 
toujours d'actualité? Le cas échéant, prendrez-vous certaines initia-
tives à cet égard? 
 

directie in Brussel overkoepelt een 
geheel van gedeconcentreerde 
eenheden. De politie van de hoven 
en rechtbanken telt 12 DAB-eenhe-
den, namelijk 1 per gerechtelijk ar-
rondissement. 
 
Op 31 oktober kon een rechter van 
de correctionele rechtbank te Brus-
sel niet anders dan de vervolging 
van een persoon die beschuldigd 
werd van diefstal onontvankelijk te 
verklaren, omdat de beklaagde 
herhaaldelijk niet ter zitting was 
verschenen, daar de DAB de be-
trokkene niet naar de rechtbank 
overgebracht had. De rechter heeft 
geoordeeld dat het herhaaldelijk in 
gebreke blijven van de diensten die 
verantwoordelijk waren voor het 
ophalen en overbrengen van de 
beklaagde om voor de rechter te 
verschijnen, een schending vormt 
van de rechten van de verdediging 
en het recht op een eerlijk proces. 
De DAB heeft geantwoord dat er 
zich in casu een probleem had 
voorgedaan met de gegevensuit-
wisseling tussen partners. 
 
Hoe zit het precies? Welke verbe-
teringen zult u doorvoeren? Is er 
nog altijd een personeelstekort bij 
de DAB? Zult u daar iets aan doen? 
 

13.02  Annelies Verlinden, ministre: Cher collègue, la Direction de la 

sécurisation rencontre effectivement des problèmes d'ordre capaci-
taire. La reprise progressive des missions qui lui ont été légalement 
confiées est logiquement dépendante de son développement en 
moyens humains et matériels. Les perspectives de recrutement des 
agents de sécurisation n'ont pas encore permis de reprendre toutes les 
missions légalement confiées à la DAB. Depuis fin 2022, la DAB fait 
en outre face, en plus de nouvelles missions qui lui ont été confiées, à 
une augmentation significative de sa charge de travail, comme l'ouver-
ture de la prison de Haren et l'allongement corrélatif des temps de par-
cours vers le palais de justice de Bruxelles ou la tenue de grands pro-
cès, comme ceux des attentats de Bruxelles, du dossier EncroChat et 
de Sky ECC qui ont mobilisé un très grand nombre d'agents durant de 
longues périodes au détriment des missions quotidiennes. 
 
En outre, depuis janvier 2023, la prise en charge par la DAB de la sé-
curisation de sites nucléaires sensibles en Flandre a mobilisé de nom-
breux agents et le nombre de détenus a significativement augmenté 
dans le pays, requérant davantage de transferts. Enfin, la diminution 
du personnel médical disponible dans les prisons a également entraîné 
une hausse significative du nombre de transferts pour des visites mé-
dicales en dehors des prisons.  
 

13.02 Minister Annelies Verlin-

den: De Directie beveiliging kampt 
met capaciteitsproblemen. Op ba-
sis van de aanwerving van beveili-
gingsagenten konden nog niet alle 
aan de DAB toevertrouwde op-
drachten hervat worden. De DAB 
wordt eveneens geconfronteerd 
met een toename van de workload 
als gevolg van de ingebruikname 
van de gevangenis in Haren en de 
organisatie van grote misdaadpro-
cessen, die de inzet van vele agen-
ten vereisen.  
 
Er moesten vele agenten van de 
DAB worden ingezet voor de bevei-
liging van de nucleaire sites in 
Vlaanderen en de toename van het 
aantal gedetineerden betekent ook 
dat er meer overbrengingen moe-
ten gebeuren. De vermindering van 
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À l'heure actuelle, la capacité en personnel de la DAB est telle qu'elle 
doit faire des choix et mettre des priorités dans ses deux missions prin-
cipales que sont le transfèrement des détenus et la police des cours et 
tribunaux. Pour assurer ces missions au mieux, la direction de la DAB 
multiplie les demandes de renfort auprès des corps d'intervention de la 
police fédérale et de la réserve fédérale. Un plan d'action axé sur 
l'adaptation du processus de sélection pour le profil d'agent de sécuri-
sation a été élaboré et est en cours d'exécution. Des concertations pé-
riodiques ont lieu au sujet des mécanismes de renfort tandis que des 
discussions sont en cours afin d'améliorer le processus de planification 
avec l'ensemble des partenaires concernés, à savoir la magistrature 
ainsi que la Direction générale des établissements pénitentiaires. 
 
Doter durablement la Direction de la sécurisation des moyens humains 
et matériels nécessaires pour assurer toutes ses missions constitue 
donc un point d'attention permanent. 
 
En ce qui concerne la capacité de la DAB, celle-ci souffre à ce jour d'un 
manque de 307 agents de sécurisation, soit 22 % de l'effectif théorique 
prévu pour l'ensemble des missions de la DAB. Les premières me-
sures prises dans le cadre du plan d'action de recrutement montrent 
déjà leurs effets positifs, avec des classes d'aspirants bien plus rem-
plies qu'au cours des deux dernières années. L'année prochaine, il est 
prévu de recruter 240 nouveaux agents de sécurisation afin d'augmen-
ter substantiellement la capacité opérationnelle de la DAB. Cet effort, 
à l'instar de différentes initiatives prises en concertation avec les par-
tenaires de la DAB en vue de parfaire le processus de travail, devra se 
poursuivre les années suivantes afin de pallier les flux sortants géné-
rés notamment par le processus statutaire de promotion sociale. 
 

het medisch personeel in de ge-
vangenissen leidt tot een verho-
ging van het aantal medische con-
sulten buiten de gevangenismuren.  
 
Gelet op de huidige capaciteit moet 
de DAB een prioriteit maken van de 
overbrenging van de gevangenen 
en van de politie van hoven en 
rechtbanken. De directie vraagt 
steeds vaker versterking aan. Een 
actieplan voor de selectie van be-
veiligingsagenten wordt momen-
teel ten uitvoer gebracht.  
 
Er wordt periodiek overleg ge-
pleegd over de versterkingen en 
we verbeteren het planningspro-
ces, in overleg met de magistratuur 
en het directoraat-generaal Peni-
tentiaire inrichtingen.  
 
Het is een prioriteit om de Directie 
beveiliging te voorzien van de mid-
delen die zij nodig heeft om haar 
opdrachten uit te voeren. De DAB 
kampt met een tekort van 307 
agenten, wat neerkomt op 22 % 
van het aantal dat voor alle op-
drachten vooropgesteld is. 
 
De eerste maatregelen van het 
aanwervingsactieplan beginnen ef-
fect te sorteren, met klassen aspi-
ranten die beter gevuld zijn dan in 
het verleden. In 2025 worden er 
240 beveiligingsagenten aange-
worven om de operationele capaci-
teit van de DAB te verhogen. De ja-
ren daarna wordt die inspanning 
voortgezet om de uitstroom als ge-
volg van de statutaire procedure 
van sociale promotie op te vangen. 
 

13.03  Pierre Jadoul (MR): Madame la ministre, je vous remercie pour 

ces réponses qui apportent des solutions partielles à ce problème.  
 
Pour avoir participé à une visite d'audience avant les élections fédé-
rales du 9 juin, je puis témoigner avoir constaté que certaines juridic-
tions et chambres au tribunal de première instance de Bruxelles et à la 
Cour d'appel de Bruxelles se trouvaient quasiment en chômage tech-
nique en raison de l'absence de plusieurs détenus. Cela constitue donc 
un enjeu majeur non seulement pour la DAB mais également pour le 
fonctionnement de la justice dans la foulée. 
 
Je me réjouis par conséquent de vous savoir attentive à cette question 
et j'ose espérer que les mesures prises produiront leurs effets.  
 

13.03  Pierre Jadoul (MR): Vóór 

de verkiezingen van 9 juni heb ik 
verschillende zittingen bijgewoond 
en ik kan getuigen van veel zaken 
waarbij de Brusselse rechtbank 
van eerste aanleg en het Brusselse 
hof van beroep niets konden doen 
doordat de gedetineerden afwezig 
waren. Ik ben blij met de aandacht 
die u hieraan besteedt en hoop dat 
deze maatregelen effect zullen sor-
teren. 
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Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

14 Vraag van Mireille Colson aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democratische Vernieuwing) over "De omzetting van de CER-richtlijn" (56000856C) 

14 Question de Mireille Colson à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 

démocratique) sur "La transposition de la directive CER" (56000856C) 
 

14.01  Mireille Colson (N-VA): Mevrouw de minister, op 3 mei 2024 

keurde de ministerraad een voorontwerp goed betreffende de omzet-
ting van de Europese CER-richtlijn. Die richtlijn wil de weerbaarheid 
verhogen van kritieke entiteiten die essentiële diensten verlenen voor 
vitale maatschappelijke functies. Het voorontwerp definieert de secto-
ren of deelsectoren waarop de wet van toepassing zal zijn. Het bevat 
ook verplichtingen in verband met de identificatie van de kritieke enti-
teiten, legt verplichtingen op aan die entiteiten, voorziet in verplichtin-
gen in verband met de rapportering en informatie-uitwisseling en voor-
ziet ook in controles en sancties. Het Nationaal Crisiscentrum wordt 
belast met de opvolging en de coördinatie van de uitvoering ervan. De 
sectorale overheden moeten ervoor zorgen dat de bepalingen van de 
wet in de respectievelijke sectoren worden uitgevoerd. 
 
België moest uiterlijk op 17 oktober 2024 de richtlijn omzetten in natio-
nale wetgeving. Op 13 juli 2024 verleende de Vlaamse regering echter 
een negatief advies bij het voorontwerp en het bijhorende uitvoerings-
besluit wegens een bevoegdheidsoverschrijding. 
 
Ik heb daarover enkele vragen. Ten eerste, kan u een overzicht geven 
van de nieuwigheden die de richtlijn zal veroorzaken ten opzichte van 
de wet van juli 2011? 
 
Ten tweede, wat zijn de budgettaire gevolgen van de wijzigingen? Wie 
zal de kosten moeten dragen? 
 
Ten derde, mevrouw de minister, wat is uw standpunt betreffende het 
negatief advies van de Vlaamse regering en het standpunt van de an-
dere regio’s? 
 
Ten vierde, op welke manier wordt de betrokkenheid van de deelstaten 
geregeld? Zal er worden gewerkt met een samenwerkingsakkoord? 
 
Ten vijfde, wat is de strekking van de andere gevraagde adviezen? 
 
Ten slotte, tegen wanneer mogen wij de effectieve omzetting verwach-
ten? 
 

14.01  Mireille Colson (N-VA): La 

directive européenne sur la rési-
lience des entités critiques devait 
être transposée en législation na-
tionale pour le 17 octobre 2024 au 
plus tard. Le 3 mai 2024, le Conseil 
des ministres a approuvé un avant-
projet en la matière mais, le 13 juil-
let 2024, le gouvernement flamand 
a rendu un avis négatif sur l'avant-
projet et l'arrêté d'exécution pour 
cause d'excès de compétence. 
 
Quelles nouveautés la directive 
contient-elle par rapport à la loi de 
juillet 2011? Quelles en sont les 
conséquences budgétaires? Que 
pensez-vous de l'avis négatif rendu 
par le gouvernement flamand et 
des avis rendus par les autres enti-
tés fédérées? Quelle est la portée 
des autres avis? Les entités fédé-
rées seront-elles associées à la ré-
glementation par le biais d'un ac-
cord de coopération? Quand pou-
vons-nous espérer la transposition 
effective? 
 

14.02 Minister Annelies Verlinden: Mevrouw Colson, de wet van 2011 

waarnaar u verwijst, legt verplichtingen op aan kritieke infrastructuren 
die vitale processen beheren die van essentieel belang zijn voor het 
behoud van vitale maatschappelijke functies, zoals de gezondheid, de 
veiligheid, de beveiliging, de economische welvaart of het maatschap-
pelijk welzijn, en waarvan de verstoring van de werking of de vernieti-
ging ervan een aanzienlijke weerslag zou hebben doordat die functies 
ontregeld zouden raken. 
 
Door de verruimde focus van de CER-richtlijn wordt tegemoetgekomen 
aan de nood om kritieke entiteiten beter te wapenen tegen alle moge-
lijke risico’s die de verlening van essentiële diensten zouden kunnen 

14.02  Annelies Verlinden, mi-

nistre: La loi de 2011 impose des 
obligations aux entités critiques qui 
gèrent des processus vitaux indis-
pensables au maintien des fonc-
tions vitales de la société comme la 
santé, la sécurité et le bien-être 
économique. La nouvelle directive 
permettra d'encore mieux armer 
ces entités contre tous les risques 
possibles. 
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verstoren. 
 
Hierdoor vergroot het toepassingsgebied, waaronder nu ook sectoren 
als afvalwater, overheidsinstanties en productie, verwerking en distri-
butie van levensmiddelen zullen vallen. De omzetting van de CER-
richtlijn biedt een kans om het bestaande beleid verder uit te bouwen 
op basis van de ervaring die het Crisiscentrum in de voorbije 12 jaar 
opgedaan heeft, dit uiteraard samen met de sectorale overheden. De 
budgettaire impact kan het best worden ingeschat door de bevoegde 
autoriteit, met name de sectorale overheid. 
 
Het voorontwerp werd voorgelegd aan adviesorganen als het College 
van procureurs-generaal, de Gegevensbeschermingsautoriteit en het 
Comité I. Ook werden de gewestregeringen bevraagd. Hun opmerkin-
gen worden samen met de andere adviezen door mijn diensten ver-
werkt in het voorontwerp. Het is alleszins mijn betrachting het herziene 
ontwerp nog dit jaar voor te leggen aan de ministerraad, waarna ik het 
wetsontwerp aan de Kamer ter bespreking zal voorleggen, uiteraard 
rekening houdend met de omstandigheden van de regeringsonderhan-
delingen. 
 

Le champ d'application sera no-
tamment élargi aux infrastructures 
des eaux usées, aux pouvoirs pu-
blics et au secteur du traitement et 
de la distribution des denrées ali-
mentaires. La transposition de la 
directive nous permettra de déve-
lopper la politique existante. Les 
autorités sectorielles compétentes 
sont les plus à même d'évaluer les 
implications budgétaires de cette 
directive. 
 
L'avant-projet a été soumis à diffé-
rents organes consultatifs et aux 
gouvernements régionaux. Je sou-
haiterais soumettre cette année 
encore le projet révisé au Conseil 
des ministres, pour ensuite le dé-
poser à la Chambre, en tenant évi-
demment compte des discussions 
en cours en vue de la formation 
d'un gouvernement. 
 

14.03  Mireille Colson (N-VA): Die adviezen worden nu verwerkt, zei 

u. Zijn ze ook voor ons al ter beschikking of zijn ze nog niet opvraag-
baar door ons? 
 

14.03  Mireille Colson (N-VA): 

Pouvons-nous consulter ces avis? 
 

14.04 Minister Annelies Verlinden: Dat moet ik nagaan. 

 

14.04  Annelies Verlinden, mi-

nistre: Je dois m'en assurer. 
 

De voorzitter: Ze komen wellicht te gepasten tijde naar het Parlement. 
 
Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
De openbare commissievergadering wordt gesloten om 16.16 uur. 
La réunion publique de commission est levée à 16 h 16. 
 
  
  

 


